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Gün dem
oku, 

gün de mi 
ya ka la...

12’de 5’te

ekonomi spor

İspanya, Norveç ve
İrlanda Filistin’i

tanıyacak

GPT-4o  tüm
dünyada büyük 

ses getirdi 14’te

Zeybek, hükümetin
ekonomi politikasını

eleştirdi 15’te

Süper Lig’te 
PAOK 

şampiyon oldu

BAŞBAKAN Kiriakos
Miçotakis, Türkiye’ye
gerçekleştirdiği çalışma
ziyaretinde, Cumhurbaşkanlığı
Külliyesinde Türkiye
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan ile bir araya geldi. İki
liderin ortak basın
açıklamasında azınlıklar
konusuna da değinildi.

»8

Erdoğan –
Miçotakis
azınlıklar
konusunu da
görüştüler

teknolojidünya

Yüzde 51
demokrasi
açığından
şikayetçi
ABTTF Başkanı Halit Habipoğlu,
“Ülkemizde halkın yarısından
fazlasının demokrasi açığından
şikayet etmesi hükümete çok ciddi
bir uyarı niteliğindedir.” yorumunda
bulundu.
» 3

Gümülcine’nin Yunanistan’a ilhakının
yıl dönümü 14 Mayıs Salı günü
törenlerle kutlandı. Gümülcine’deki
resmi geçit törenini ana muhalefet
partisi SİRİZA ’nın başkanı Stefanos
Kasselakis de izledi. Hükümeti Adalet
Bakanı Yorgos Floridis temsil etti. »11

İskeçe Türk Birliği 
Kadınlar Kolu seçimleri 17 Mayıs
Cuma günü dernek lokalinde
gerçekleşti. Kadınlar Kolunun yeni
başkanı Sevgi Sezai oldu.
TSeçimlerde toplam 60 üye oy
kullandı.
»2

İTB Kadınlar
Kolu seçimleri
yapıldı

Gümülcine’nin
ilhakı törenlerle
kutlandı

DEB Partisi “Biz
Buradayız” diyor

DEB Partisi Genel Başkanı Çiğdem
Asafoğlu, 9 Haziran seçimlerinin
Batı Trakya Türkleri için son
derece önemli olduğunu
belirterek, “Kimliğimizin inkarına
dönük siyasete en güzel cevabı bu
seçimde veriyoruz.” dedi. 
2014 ve 2019 seçimlerinde alınan
sonuçlarla DEB Partisi ve Batı
Trakya Türk Azınlığının sesini
Yunanistan’a ve Avrupa’ya
duyurduğunu dile getiren
Asafoğlu, seçmenlere 9 Haziran’da
sandığa gitme çağrısında bulundu.
Asafoğlu, “Biz, bizler gibi
dışlanan, yalnızlaştırılmaya ve
asimilasyon politikalarına kurban
edilmeye çalışılan her azınlığın ve
sosyal grubun sesi olmaya
çabalıyoruz. Makedon azınlığını
temsilen Sayın Evgenia
Natsulidu’yu da listemize dâhil
etmiş olmaktan büyük bir sevinç
duyuyoruz.” diye konuştu.  
»9, 10

BATI Trakya Türk Azınlığı
temsilcileri, Türkiye –
Yunanistan diyaloğu ve
yakınlaşmasından
beklentilerini GÜNDEM’e
anlattı. Danışma Kurulu
Başkanı ve Gümülcine
Müftüsü İbrahim Şerif, İskeçe
Müftüsü Mustafa Trampa,
milletvekilleri Hüseyin
Zeybek, Burhan Baran ve
Özgür Ferhat, Türkiye ile
Yunanistan arasındaki
yakınlaşma ve diyalog
sürecini değerlendirdi.
»6, 7

Azınlık yakınlaşmadan ne bekliyor? 

Dostluk Eşitlik Barış  Partisi, 9 Haziran Pazar günü yapılacak Avrupa
Parlamentosu seçimlerine hazırlanıyor. Genel Başkan Çiğdem Asafoğlu,
seçim öncesi GÜNDEM Gazetesinin sorularını yanıtladı. 
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İTB Kadınlar Kolu seçimleri yapıldı
İSKEÇE Türk Birliği (İTB)

Kadınlar Kolu seçimleri 17 Mayıs
Cuma günü dernek lokalinde
gerçekleşti.
Kadınlar
Kolunun yeni
başkanı Sevgi
Sezai oldu.

Toplam 60
üyenin oy
kullandığı
seçimlerde,
divan
başkanlığını
Lütfiye
Nihatoğlu,
sekreterlik
görevini de İpek
Salihoğlu ve
Hamide Veli
yaptı.

Aynı gün yapılan görev
dağılımı sonucunda İTB
Kadınlar Kolu yönetimi şu
şekilde oluştu:

Başkan: Sevgi Sezai
Asbaşkan: Asiye Padingo
Sekreter: Kübra Osmanoğlu

Kasadar: Tülin
Hacıhalil

Halkla
İlişkiler: Yıldız
Azizoğlu, Reyhan
Osman

Gezi Kolu:
Feride Muhtar
Küçük, Hülya
Karahoca

Basın Kolu:
Merve Farzlı,
Hadiye Mümin

Ova Kolu
Sorumlusu:
Buket Cemiloğlu,
Fatma Hoca

Yaka Kolu
Sorumlusu: Sennur Koca Hasan

Balkan Kolu Sorumlusu:
Yıldız İlyasoğlu.

Gümülcine celal Bayar azınlık Lisesi
öğrencilerinden örnek davranış

GÜMÜLCİNE Celal Bayar Azınlık Lisesi öğrencileri, 15
Mayıs Çarşamba günü Gümülcine’deki engelli çocuklara
yönelik Tedavi ve Rehabilitasyon Şubesini ziyaret etti.

Ziyaret sırasında öğrenciler, engelli çocuklar için
topladıkları eşyaları teslim ettiler. Ayrıca çocuklarla
tatlılar yaptılar, oyunlar oynadılar ve çiçek diktiler.
Ziyaret sırasında, rehabilitasyon merkezindeki iki
çocuğun doğum gününü de hep birlikte kutladılar.

Doğu Makedonya - Trakya Bölgesi Sosyal Refah
Merkezi Başkanı Anastasia Cabazli, Celal Bayar Azınlık
Lisesi öğrencilerine Tedavi ve Rehabilitasyon Merkezinin
çalışmaları hakkında bilgi verdi ve ziyaretlerinden dolayı
teşekkür etti.

Toplam 
60 üyenin 

oy kullandığı
seçimlerde

İTB Kadınlar
Kolunun yeni

başkanı 
Sevgi Sezai

oldu.     

Necmettin Hüseyin
dünya evine girdi

BATI Trakya Türkleri
Dayanışma Derneği (BTTDD)
eski Genel Başkanı Avukat
Necmettin Hüseyin Adaletoğlu
ve Arife Albayrak dünya evine
girdi. Çiftin nikah ve düğün
töreni yakın dostlarının ve
dernek yöneticilerinin
katılımıyla Fethiye’de
gerçekleşti.

11 Mayıs Cumartesi akşamı
Fethiye Aksazlar Leb-i Derya’da
Fethiye Belediye Başkanı Alim
Karaca’nın kıydığı nikahta çiftin
nikah şahitliklerini Fethiye İlçe
Emniyet Müdürü Kayhan
Dadaşoğlu, BTTDD Genel
Başkanı Hasan Küçük, BTTDD 2.
Başkanı Dr. Mehmet Hasanoğlu
ve avukat Celalettin Sayın yaptı.

Düğün törenine çiftin
ailelerinin yanı sıra BTTDD

Genel Sekreteri Besim
İsmailbaşa, Sayman Doç. Dr.
Adnan Apti, Genel Başkan
Yardımcısı avukat Aylin Seri,
Kadın Kolları Başkanı Nalan
Hacıdeli, BTTDD Zeytinburnu
Şube Başkanı Fatih Hacıbedel,
İzmir Şube Başkanı Mümin
Durmuş, Keşan Şube Başkanı
Ayhan Beyli, BTTDD Genel
Merkez Denetim Kurulu Başkanı
Ahmet Kereci, Gaziosmanpaşa
Şubesi eski Başkanı avukat
Selahattn Meriç, İzmir Şubesi
eski Başkanı Mustafa Kurnaz,
Soma Şubesi eski Başkanı
Mustafa Mestan ve çok sayıda
davetli katıldı.

GÜNDEM Gazetesi olarak
Arife ve Necmettin Hüseyin
Adaletoğlu çiftine ömür boyu
mutluluklar dileriz.

Turizm ve yiyecek – içecek sektöründeki işletmelerle bu alanda iş arayanlar arasında doğrudan bağlantı kurulmasını
sağlacak Kamu İstihdam Servisinin (ΔΥΠΑ) ücretsiz uygulama ve platformu “JOBmatch” etkinleştirildi. 
İşletmeler, “JOBmatch.dypa.gov.gr” platformunda ücretsiz olarak profillerini oluşturacak ve hangi alanlarda çalışan

aradıklarını belirtecekler. Benzer şekilde, turizm ile lokanta ve kafelerde iş arayanlar da Android (Google Play Store) ve IOS’ta (Apple App Store) JOBmatch
uygulamasını indirerek profillerini oluşturabilecekler ve filtreler kullanarak seçim yapabilecekler.

JOBmatch  devrede
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Yunanistan’da halkın
yüzde 51’i demokrasi
açığından şikayetçi
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ARALARINDA Yunanistan’ın da yer aldığı
uluslararası bir ankete göre, Yunanlıların
yüzde 51’lik kesimi demokrasi açığından
bahsediyor. Avrupa Batı Trakya Türk
Federasyonu (ABTTF) Başkanı Halit
Habipoğlu, “Ülkemizde halkın yarısından
fazlasının demokrasi açığından şikayet etmesi
hükümete çok ciddi bir uyarı niteliğindedir.”
yorumunda bulundu.

Avrupa Birliği’nin (AB) 15 üye ülkesi dahil 53
ülkeden 63 bin kişinin katılımıyla şubat ile
nisan ayları arasında gerçekleştirilen
Demokrasi Algı Endeksi’nin (DPI) ölçüldüğü
uluslararası anket sonuçlarına göre ortalama
olarak halkın yüzde 85’i demokrasiyi önemli
buluyor.

İlk sırada halkın yüzde 94’nün
demokrasinin önemli olduğunu düşündüğü
Yunanistan’ın yer aldığı ankette Yunanistan,
“demokrasinin beşiği” olarak tanımlanıyor.
Ancak Yunanistan’da halkın %51’lik kesimi
demokrasi açığından bahsediyor.

Ankette, üst üste üçüncü yıl ekonomik
eşitsizlik (%68) dünya genelinde demokrasiye
bir numaralı tehdit olarak algılanırken, bunu
yolsuzluk (%67) ve küresel şirketlerin etkisi
(%60) takip ediyor.

Demokrasi Algı Endeksi (DPI), dünya
nüfusunun yüzde 75’inden fazlasını temsil
eden 53 ülkeyi kapsayan, insanların demokrasi
algısını inceleyen en büyük yıllık anket olup
dünya genelinde insanların kendi ülkelerinde
demokrasinin mevcut durumunu ve
gelecekteki büyük zorlukları nasıl
algıladıklarını anlamayı amaçlıyor.

Konuyla ilgili olarak ABTTF Başkanı Halit

Habipoğlu yaptığı açıklamada, “Ülkemizde
halkın yarısından fazlasının demokrasi
açığından şikayet etmesi hükümete çok ciddi
bir uyarı niteliğindedir.” yorumunda bulundu.

Habipoğlu, “Ülkemizde son dönemde
yaşanan hukuk skandalları ve hukukun
üstünlüğünün sistematik olarak ihlali,
insanların adalete, yargıçlara ve demokrasiye
olan güvenini ciddi şekilde sarsmıştır.
Ülkemizde hukuk sistemi son yıllarda olmadığı
kadar siyasetin etkisi altında olup yürütme
erkini eline bulunduranlar siyasi saiklerle
stratejik davaları bir yıldırma aracı olarak
kullanıyor.” dedi.

Batı Trakya’daki duruma da değinen
Habipoğlu, “Toplumumuzun dernekleri ve
haklarını savunan temsilcileri de yıllardır
kendilerine karşı açılan stratejik davalarla
sürekli baskı ve damgalanmaya maruz kalıyor.
Resmi olarak kaydedilmesine rağmen Batı
Trakya Fenerbahçeliler Kültür ve Spor
Derneğine karşı tescilinin iptali istemiyle iki
kez dava açılması ya da Batı Trakya
Türklerinin seçtiği Gümülcine Müftüsü İbrahim
Şerif hakkında AİHM’nin Mart 2000 tarihli
ülkemiz aleyhinde aynı konudaki kararına
rağmen ‘makam gaspı’ iddiasıyla geçtiğimiz
aylarda bir kez daha soruşturma açılması
bunlara sadece iki örnek. Hükümet, halkın
ülkemizde demokrasiye ve hukuk sitemine
olan güvenini yeniden tesis etmek için gerekli
adımları vakit kaybetmeden atmalı, Avrupa ve
uluslararası alandan gelen yapıcı eleştirileri
dikkate alarak bahanelerin arkasına sığınmayı
bırakmalıdır.” ifadelerini kullandı.

hul ya_emin@hot ma il.com

Hülya EM‹N

ele verir talkını, kendi yutar salkımı

Türkiye – Yunanistan
yakınlaşması, azınlık
insanının her zaman yürekten

desteklediği bir durumdur. Bizler
diyalog kanallarının açık
olmasından her zaman memnun
olmuşuzdur. 

Klişe bir ifade olacak ama iki ülke
arasında  “barış ve dostluk
köprüsü” olma arzusunu yitirmeyen
bir toplumdan bahsediyoruz.
İlişkilerdeki olumlu atmosferin bize
teğet geçmesi durumunda bile bu
istek ve arzumuz değişmez. 

İlişkilerdeki yumuşama her
zaman bize olumlu yansımaz. Ama
gerginliklerin acısının fazlasıyla
bizden çıkarılacağını da biliriz. 

Türkiye Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, Türkiye-Yunanistan
Yüksek Düzeyli İşbirliği Konseyi için
geçen aralıkta Atina’ya gelmişti.
Başbakan Kiriakos Miçotakis’in
iadeiziyareti de geçtiğimiz günlerde
gerçekleşti. Günübirliğine
Ankara’ya gelen Miçotakis, Erdoğan
ile görüştü ve iki lider heyetlerarası
toplantılara başkanlık etti. 

Gerek Atina, gerekse Ankara’daki
görüşmelerden sonra yapılan
açıklamalar, azınlıklar konusunun
masaya yatırılan konular arasında
yer aldığını açık bir şekilde ortaya
koydu. 

Erdoğan’ın, Atina’daki ortak
basın toplantısında, “Batı Trakya
Türk Azınlığının durumunda
uluslararası hukukun gerektirdiği
iyileştirmelerin yapılması
yönündeki beklentilerimizi ifade
ettim.” demesi üzerine Miçotakis
yeniden söz almış, azınlığın
“Müslüman Azınlık” olarak
tanımlanmasının Lozan Antlaşması
tarafından belirlendiğini söylemişti.

13 Mayıs Pazartesi günü
Ankara’da gerçekleşen görüşmenin
ardından yapılan ortak basın
açıklamasında da azınlıklar
konusunun yeniden gündeme
geldiğini gördük. 

Erdoğan’ın, “Azınlık konusunu iki
ülke arasındaki beşeri bir dostluk
köprüsü olarak görüyoruz.
İlişkilerimizdeki olumlu atmosferin
Yunanistan’daki Türk azınlık ve
soydaşlarımızın haklarının
karşılanmasına katkı sağlamasını
bekliyoruz.” sözleriyle, Ankara Batı
Trakya Türk Azınlığının sorunlarının
takipçisi olduğunun mesajını bir kez
daha verdi. 

Açıklama sırası ülkemiz

başbakanı Miçotakis’e geldiğinde
ise “Müslüman Azınlık” söyleminin
yeniden altının çizildiğini
gözlemledik. 

Tabii ki şaşırmadık… 
Lozan Antlaşması’na atıfta

bulunarak Batı Trakya’da
“Müslüman Azınlık”tan bahseden
başbakanımızın, sıra Türkiye’deki
azınlığa gelince etnik tanımlamada
hiç tereddüt etmemesi de
gözümüzden kaçmadı.

“Azınlığın dini bir azınlık olarak
tanımlanması Lozan Antlaşması’nda
açıkça belirlenmiştir.” diyen
Miçotakis, sayıca azalmasından
dem vurduğu İstanbul’daki azınlık
için “Yunan” demekte beis görmedi. 

“Ele verir talkını, kendi yutar
salkımı” demezler mi insana?

Lozan Antlaşması’nın
“Azınlıkların Korunması
Bölümü”nde Yunan azınlık lafı
geçmiyor. Gayrimüslimler ve
müslüman azınlıktan bahsediliyor. 

İstanbul’daki azınlık Yunan
azınlık oluyor, ama sıra bize gelince
Türklüğümüz zinhar  kabul
edilmiyor. 

Yunanistan’da, Türkiye ve Türk
ifadelerinin bu kadar alerji
yaratmasının sebebi yıllardır
dostluğu değil de düşmanlığı
körükleyen politikalarda yatıyor. Bu
bir gerçek…

Oysa ki çevremizde yaşanan
savaşlar, felaketler, iklim ve çevre
krizleri, komşu komşunun külüne
ne kadar muhtaç olduğunu
gösteriyor.

Batı Trakya Türk azınlığı
fertlerinin, kurum ve kuruluşlarının
kendilerini Türk olarak tanımlamada
yaşadıkları sıkıntıları, kimliğini ifade
etme durumunda maruz  kaldıkları
tepki ve baskıları bir kenara
bırakalım.

Daha birkaç gün önce, Türk ve
Türkiye vatandaşı bir futbolcunun,
Samet Akaydın’ın yaşadıklarına bir
bakalım. İnstagram hesabında
ülkesinin resmi bir bayramıyla ilgili
paylaşımda bulunduğu için kadro
dışı bırakılması hangi mantığa
sığar?  

Eurovision şarkı yarışmasında
Yunanistan’ı temsil eden Batı
Trakyalı dansçıların Azerbaycan
televizyonuna kimlikleriyle ilgili
yaptıkları açıklama üzerine yedikleri
linçi bir düşünün. 

Pes! Vallahi pes!…

HAFTANIN YORUMU

@HulyaEmin1

BATI Trakya Türk
Öğretmenler Birliği (BTTÖB) 1
Haziran’da olağan genel kurula
gidiyor.

Konuyla ilgili BTTÖB’den
yapılan açıklama şöyle:

“Batı Trakya Türk
Öğretmenler Birliği (BTTÖB)
Yönetim Kurulu 13 Mayıs 2024
Pazartesi günü yapmış olduğu

toplantıda 1 Haziran 2024
Cumartesi günü Olağan Genel
Kurulunu gerçekleştirme kararı
aldı. 1 Haziran 2024 tarihinde
saat 11.00 – 14.00 arası
birliğimizin Gümülcine’deki
merkez binasında gerçekleşecek
Batı Trakya Türk Öğretmenler
Birliği Olağan Genel Kuruluna
tüm üyelerimiz davetlidir.”

BTTÖB’de kongre hazırlığı

Habipoğlu: “Toplumumuzun dernekleri ve
haklarını savunan temsilcileri de yıllardır
kendilerine karşı açılan stratejik davalarla sürekli
baskı ve damgalanmaya maruz kalıyor.” dedi.
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Kültür Bakanı Mendoni, Türkiye ile
kültürel iş birliğini değerlendirdi

Gümülcine eski adalet sarayının
restorasyonu için umut ışığı

KÜLTÜR Bakanı Lina Mendoni,
Türkiye ve Yunanistan arasında kültürel
iş birliği alanı ve perspektifinin çok
olduğunu söyleyerek, iş birliği
inisiyatiflerinin iki ülkenin kültür
bakanlıklarınca destekleneceğini belirtti.

Türkiye Kültür ve Turizm Bakanı
Mehmet Ersoy ile Atina’da 16 Mayıs
Perşembe günü bir araya gelen Mendoni,
Türk ve Yunan sanatçıların birlikte
sahneye koyduğu tiyatro oyunu “Romeo
ve Juliet” ile ikili ilişkilerde kültür sanat
alanındaki işbirliği hakkında AA
muhabirine değerlendirmelerde
bulundu.

Mendoni, oyunun Yorgos
Likiardopulos’un liderliğindeki “Likofos”
Tiyatrosu, Türkiye Devlet Tiyatroları
Genel Müdürlüğü  ve Atina Megaro
Musikis Kültür Merkezi iş birliğiyle
yapıldığına işaret ederek, bu eseri
sahneye koyanların dünyanın en
sembolik tiyatro eserlerinden birini seçip
her iki ülkeden katılımcılarla üç dilde
sahneleme yoluna gittiklerini kaydetti.

Kültür Bakanı sözlerine şöyle devam
etti:

“İki ülkenin sanatçılarının iş birliğiyle
ve eserde yapılan adaptasyonlarla, ortaya
konan sembolizm daha güçlü ve net hale
geldi. Süregelen çekişmeler,
düşmanlıklar birer çıkmazdır ve bizim
ilerlememizi engeller. Bu düşmanca
tavırların sebebi çoğu kez eksik
iletişimden kaynaklanan karşılıklı
anlayış eksikliğidir. Buluştuğumuzda ve
hatta iş birliği yaptığımızda birbirimizi
daha iyi tanıyor, birbirimizi daha iyi
anlayabiliyoruz.”

“TİYATRO VE SANAT, İLETİŞİM
KURMA VE BİRBİRİNİ 
ANLAMANIN YAPICI YOLU”
Tiyatro ve sanatın, insanlığın ortak referans
noktasını oluşturduğunu vurgulayan
Mendoni, bunun insanlar arasında iletişim
kurmanın, birbirlerini anlamanın yapıcı bir
yolu da olduğunu ifade etti.

Türk ve Yunan sanatçıların birlikte
sahneye koyduğu Romeo ve Juliet’i,
İstanbul’da da Kültür ve Turizm Bakanı
Mehmet Ersoy ile izlemekten memnuniyet
duyduğunu belirten Mendoni,
“Ankara’daki Büyükelçimiz, oyunun
başkent Ankara’da da izleyiciden büyük ilgi
gördüğünü ve güzel eleştiriler aldığını
aktardı.” dedi.

Bakan Mendoni oyuna ilişkin, “Bu
inisiyatifin, kültür ve sanatın her alanında
benzer ilham ve işbirlikleri için bir katalizör
olmasını umuyoruz.” diye konuştu.

Türkiye Cumhurbaşkanı Recep Tayyip

Erdoğan’ın 7 Aralık 2023’teki Atina
ziyaretinde Türkiye ve Yunanistan arasında
imzalanan anlaşmaların, iki ülke
arasındaki iş birliğinde temel
oluşturduğunu vurgulayan Mendoni,
Başbakan Kiriakos Miçotakis’in 13 Mayıs’ta
Ankara’ya yaptığı ziyarette Erdoğan ile
buluşmasının da iki ülke arasındaki uzlaşı
ortamını teyit ettiğini belirtti.

Mendoni, “Kültür alanında iş birliğinden
bahsedecek olursak, hem perspektifinin
hem de (iş birliği) alanın çok olduğunu
söyleyebilir. Ülkelerimizden hukuk dışı
yollarla çıkarılmış kültürel varlıkların
ülkelerimize geri döndürülmesi, iklim
krizinin kültürel miras üzerindeki etkileri,
somut ve soyut kültürel mirasın tarihi ve
evrensel boyutlarına saygı içerisinde çok
boyutlu korunması ve tanıtılması, modern
kültür sanat alanında alışveriş gibi
konularda iş birliğinin zorunluluk arz
ettiğini düşünüyorum.” diye konuştu.

Türkiye ve Yunanistan’ın ortak
zorluklarla mücadele ettiğini ve iki ülke
arasında geniş bir iş birliği marjı
bulunduğunu belirten Mendoni, “Öte
yandan, devletler arası iş birliğinin
ötesinde, kültür öncelikli olarak insanlar
arasında bir paylaşımdır ve bu, her iki
ülkenin sanatçıları için de geçerlidir. Zira,
kültür evrensel bir dildir. Romeo Juliet
oyunu gibi her tür iş birliği inisiyatifi aktif
destek ve dayanışmamıza sahip olacaktır.”
dedi.

Türkiye Kültür ve Turizm Bakanı
Mehmet Nuri Ersoy, Mendoni’nin daveti
üzerine Atina’ya geldi ve iki ülke
sanatçıların iş birliği ile sahnelenen Romeo
ve Juliet oyununu birlikte izlediler. 

Süregelen
çekişmeler,
düşmanlıklar

birer çıkmazdır ve
bizim ilerlememizi
engeller.
Buluştuğumuzda ve
hatta iş birliği
yaptığımızda
birbirimizi daha iyi
tanıyor birbirimizi
daha iyi
anlayabiliyoruz.

“ “
Kültür evrensel
bir dildir. Romeo
Juliet oyunu gibi

her tür iş birliği
inisiyatifi aktif
destek ve
dayanışmamıza
sahip olacaktır.“

“
ADALET Bakanı Yorgos Floridis,

Osmanlı döneminden kalma en önemli
eserlerden biri olan Gümülcine eski
adalet sarayının restore edileceğini
söyledi.

Gümülcine’nin Yunanistan’a
ilhakının yıl dönümü nedeniyle yapılan
törenlere hükümeti temsilen katılmak
üzere Gümülcine’ye gelen Adalet
Bakanı Floridis, bir süredir kaderine
terk edilen eski adalet sarayı konusuna
değindi. Floridis, bakanlığın söz konusu
tarihi binada restorasyon çalışmalarına
başlama niyetini ifade etti.
Gümülcine’deki hukuk fakültesi
mezunu olan ve şehirde eğitim gördüğü
dönemlerde Gümülcine eski adalet
sarayının faaliyette olduğunu hatırlatan
Floridis, Osmanlı döneminde inşa
edilen tarihi binanın farklı bir programa
dahil edileceğini ve restorasyon
çalışmalarının başlayacağını kaydetti.
Tarihi binaya gereken değerin
verileceğini dile getiren Floridis’in,
Gümülcine ziyareti sırasında eski adalet
sarayının restorasyon projesiyle ilgili
görüşmelerde bulunduğu belirtildi.

Gümülcine eski adalet sarayının

bölgenin Osmanlı hakimiyetinde
olduğu dönemde 1870’lerde inşa
edildiği ve uzun süre hükümet binası
olarak hizmet verdiği biliniyor. Tarihi
yapı, bölgenin Yunanistan hakimiyetine
geçmesinden bir süre sonra mahkeme
binası olarak hizmet verdi.
Gümülcine’deki en önemli Osmanlı
yapılarından biri olan eski adalet
sarayının restorasyonuyla ilgili olarak
bugüne kadar projeler açıklansa da
bunlardan hiçbiri hayata geçirilmedi.
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T ürkiye ile Yunanistan arasındaki
son dönemde yaşanan diyalog
ve yakınlaşma süreci, hiç

şüphesiz Batı Trakya Türk Azınlığını da
yakından ilgilendiriyor. Azınlık
kamuoyu ve azınlık temsilcileri, Türkiye
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan
ile Başbakan Kiriakos Miçotakis ve
diğer Türk ve Yunanlı yetkililer arasında
yapılan görüşme ve temasları ilgiyle
takip ediyor.

Anavatan ile vatan arasında son
dönemde yaşanan yumuşama ve
yakınlaşma süreci aralık ayında yapılan
ve iki ülke arasında Atina Anlaşmasının
imzalanmasıyla sonuçlanan Atina
görüşmesinden sonra bu kez 13
Mayıs’ta Miçotakis Ankara’yı ziyaret
etti. İki tarafından da uzlaşma
sağlanamayan ve çözümü kolay
olmayan konuların olduğunu açıkça
belirtmesiyle birlikte görüşmelerin
olumlu ve pozitif ortamda geçtiği
vurgusunu yapması çok önemli. Türkiye
ve Yunanistan’ın aralarındaki
anlaşmazlık ve pürüzlere rağmen, iyi
ilişkiler kurma ve bunları geliştirme
hedefine doğru kararlılıkla yürümeye
devam etme niyetini ortaya koymaları
ümit verici. Bu ortam, yaşanacak ilk

aksilikte diyalog sürecinden vazgeçilip
gergin döneme geri dönüleceği
endişesini de azaltıyor. 

İnanıyorum ki; Batı Trakya Türkleri
bu diyalog ve yakınlaşma sürecinden en
çok memnun olan kesimlerden biri. Bu
sürecin sonunda yıllarca çözüm
bekleyen sorunlarımıza da sıranın
geleceğine inanmak istiyoruz. Ancak
Yunanistan’ın Batı Trakya Türklerinin
sorunlarına atıfta bulunulmasından
duyduğu rahatsızlığı dile getirmesini de
görmezden gelemeyiz. Anavatan
Türkiye yetkililerinin; “Yunanistan’daki
soydaşlarımızın sorunları da çözüme
kavuşturulmalı” veya “Pozitif gündem
Batı Trakya Türklerinin sorunlarının
çözümüne de katkı sağlamalı” gibi
açıklamalar karşısında Yunanistan’ın
kendi resmi tezini tekrarlama ihtiyacı
duyduğunu görüyoruz. 

En son Miçotakis’in Ankara
ziyaretinde de aynı şey yaşandı. Ancak
Yunanistan tarafı, ne zaman Batı Trakya
Müslüman Türk Azınlığından
bahsedilse, azınlığın yaşadığı sorunlara
veya bu sorunların önemine veya
çözüm taleplerine değinmek yerine,
“Batı Trakya’da Türk azınlık yoktur”

söylemini tekrarlıyor. Sayın Miçotakis
basın toplantısında birkaç kez
“Azınlığın Türk olmadığını” vurgulama
ihtiyacını hissetti. 

Halbuki Batı Trakya’da çok uzun
yıllar boyunca yaşanan sorunlar, Batı
Trakya Türk toplumunun maruz kaldığı
haksızlıklar ve bu sorunlara çözüm
bulmak, azınlığa “kimlik biçmekten”
çok daha önemli. Umarız ve temenni
ederiz ki diyalog ve yakınlaşma süreci
devam ettikçe bu yolda katedilmesi
gereken mesafe de alınacaktır. 

*****

Azınlık sorunları demişken. Yıllardır
çözüm bekleyen sorunlarımız olduğu
gibi orta yerde durmaya devam
ederken, kronik sorunlara yenileri
ekleniyor. Son yıllarda çözüme
kavuşturulabilecek problemler, bilinçli
bir şekilde çözümsüzlüğe terk ediliyor. 

Bunların başında da azınlık eğitimi
geliyor. Azınlık eğitimi ve azınlık
okulları konusunda yıllardır dile
getirilen talep ve beklentilere kulaklar
tıkanarak, gözler yumularak
görmezlikten gelindi. Azınlık
eğitimindeki yapısal sorunlara
değinilmedi, azınlığın talepleri dikkate
alınmadı. Ve sonuç olarak azınlık
eğitiminin can çekişmeye başladığı
döneme gelindi. Ne yazık ki devlet ve
hükümetler bu konuda son derece
duyarsız. Azınlığın dile getirdiği talep ve
beklentileri dikkate almayarak, azınlık
eğitiminin iyileştirilmesi ve
geliştirilmesi için atılacak her türlü
adımdan uzak duruyor. Bu durumun
değişmesi için Batı Trakya Türk
Azınlığının, azınlık eğitimiyle ilgili ciddi
ve zor kararları alması şart.
Önümüzdeki kısa dönemde azınlık
eğitimi ve azınlık okulu açısından “ya
devam ya tamam” niteliğinde kararları

almak zorunda kalacağımızı
düşünüyorum. 

******

Yunanistan 9 Haziran’da sandığa
gidiyor. Bu kez beş yılda bir yapılan
Avrupa Parlamentosu seçimleri için. 27
Avrupa Birliği üyesi ülke, nüfusu
oranında Avrupa Parlamentosuna
göndereceği milletvekillerini seçecek.
Her şeyden önce şunun altını çizelim ki,
AP seçimleri Avrupa Birliği seçimi gibi
değil, normal bir seçim gibi yapılıyor.
Geleceğin Avrupasını tartışmak yerine
siyasi partiler iç politikayı konuşuyor ve
iç siyaset tartışılıyor. 2019 yılında
yapılan AP seçimlerinde o dönem
iktidar olan SİRİZA Partisi aldığı ağır
yenilgi sonrasında erken seçim kararı
almış ve bir ay sonra yapılan seçimlerde
Yeni Demokrasi Partisi seçimleri
kazanarak iktidara gelmişti. 

Batı Trakya Türk Azınlığı ise 2014 ve
2019 yılında olduğu gibi 9 Haziran
2024’te yapılacak seçimlerde de DEB
Partisi ile kendi sesini ve kendi varlığını
bir kez daha duyurmaya hazırlanıyor.
Gerek 2014 gerekse 2019’da yapılan AP
seçimlerinde DEB Partisi İskeçe İl
Teşkilatı Seçim Komisyonu Başkanı
olarak görev yapan biri olarak, azınlığın
kendi sorunlarını hatırlatma, sesini
Yunanistan ve Avrupa’ya duyurma
noktasında bu seçimin ne kadar önemli
olduğunun bilincindeyim. Batı Trakya
Müslüman Türk toplumu, uğradığı
haksızlıklara, maruz kaldığı
vurdumduymazlığa karşı tepkisini
inanıyorum ki yine gösterecektir. Azınlık
seçmeni kendi partisine yani DEB
Partisine ve parti listesinde yer alan 42
adaya sahip çıkacak, 9 Haziran’da “Ben
Buradayım” deyip gereken mesajı önce
Atina’ya, daha sonra da Avrupa’ya
gönderecektir. 

Ozan AHMETOĞLU

Yakınlaşma süreci ve azınlığın beklentileri,
kronikleşmiş sorunlarımız ve aP seçimleri

HAYATIN İÇİNDEN

oza nah me tog lu2003@ya ho o.gr

GPT-4o  tüm dünyada büyük ses getirdi
OpenAI şirketi tarafından duyurulan

yeni GPT modeli GPT-4o, gerçek insan
tonlamalarına sahip sesli asistanı,
görsel girdileri yorumlama kabiliyeti ve
simultane çeviri özellikleriyle tüm
dünyada büyük ilgi uyandırdı.

OpenAI'dan yapılan açıklamada,
GPT-4o'nun daha doğal insan-bilgisayar
etkileşimine doğru atılmış bir adım
olduğu belirtilerek, modelin herhangi
bir metin, ses ve görüntü
kombinasyonundan oluşan girdilerden
çıktı ürettiği aktarıldı.

GPT-4o'un en dikkat çekici
özelliklerinden biri önceki
versiyonlarına göre daha hızlı ve
konuşma diline daha yakın bir üslupta
cevap vermesi olarak öne çıkıyor.

OpenAI'ın web sayfasından
paylaşılan videolarda bir
kişi, GPT-4o'ya "OpenAI ile
bir iş görüşmesi yapacağım.
Bu şirketi hiç duydun mu?"
diyor. GPT-4o da gerçek bir
insan tonlaması ve esprili
bir dille, "Bayağı tanıdık
geliyor. Şaka, Tabii ki
biliyorum." diyor.

Videonun devamında
ön kamerayla
konuştuğu kişiyi gören
yapay zeka, mülakat
öncesinde kişinin dış

görünüşüyle ilgili yorumlar yapıp,
tavsiyelerde bulunuyor.

GÖRME ENGELLİ KİŞİYE
ASİSTANLIK YAPIYOR
Şirket tarafından yayınlanan bir diğer
videoda da GPT-4o, görme engelli bir
kişiye adeta asistanlık yapıyor.
Londra'da geziye çıkan kişi,
Buckingham Sarayı önünde yapay
zekaya "Kral şu anda sarayda mı?"
sorusunu yöneltiyor. Gördüğü
görüntüleri yorumlayan GPT-4o, "Evet,
kral şu anda sarayda gibi görünüyor.
Royal Standard bayrağı şu anda
Buckingham Sarayı'nın üstünde
dalgalanıyor. Bu da kralın orada

olduğuna işaret ediyor." yanıtını
veriyor.

Videonun
devamında
yapay zeka,
bir parkı
ziyaret eden
görme
engelli kişiye
gördüğü
manzaraları
anlatıyor.
Ardından da
taksi
bekleyen

kişiye taşıtı tespit ederek, "taksi
yaklaşıyor" uyarısında bulunuyor.

GPT-4o'nun dış ortam hakimiyetini
gösteren başka bir videoda, yapay zeka
bir odadaki 2 kişi ile ortada duran ufak
bir pasta ve üzerindeki mumu görüyor.
Yapay zeka yine esprili bir dille,
"Görünen o ki birileri doğum günü
kutluyor. Özel bir günü mü
kutluyorsunuz, yoksa pasta yemek için
bir bahane mi buldunuz?" diyor. GPT-4o
bunun ardından doğum günü kutlanan
kişiye doğum günü şarkısı söylüyor.

ANLIK ÇEVİRİ YAPIYOR
Bir diğer videoda da GPT-4o anlık
çeviriler yaparken görülüyor. Videodaki
kişi yapay zekaya, yanında bir İtalyan
arkadaşı olduğunu belirterek,
konuşmaları tercüme etmesini istiyor.
GPT-4o tercüme işlemini de gerçek
zamanlı ve doğal bir insan sesiyle
yapmayı başarıyor.

GEOMETRİ PROBLEMİNİ
ÇÖZÜYOR
Şirket tarafından yayımlanan diğer bir
videoda da GPT-4o, bir öğrenciyle
geometri problemi çözüyor. Yapay zeka
videoda öğrenciye adeta bir hoca gibi
yardımcı oluyor ve problemi nasıl
çözmesi gerektiğini öğretiyor.

memurlar 24 saatlik greve gitti
MEMURLAR, Yunanistan Memur

Sendikaları Konfederasyonunun (ADEDİ)
çağrısıyla 24 saatlik greve gitti.

Ülkede yaşanan hayat pahalılığına dikkati
çeken Yunanistan Memur Sendikaları
Konfederasyonu (ADEDİ), memurların
ekonomik koşullarının iyileştirilmesi talebiyle
24 saatlik grev ilan etti.

ADEDİ’nin çağrısıyla Atina’da, Maliye
Bakanlığı önünde bir araya gelen memurlar,
protesto düzenledi.

Eylemciler, memur maaşlarının
yükseltilmesini, vergiden muaf gelir tutarının
artırılmasını ve memur sayısının artırılmasını
talep etti.
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Batı Trakya Türkleri, Türk – Yunan
yakınlaşmasından ne bekliyor? 

BATI Trakya Türk Azınlığı temsilcileri,
Türkiye – Yunanistan diyaloğu ve
yakınlaşmasından beklentilerini
GÜNDEM’e anlattı. Batı Trakya Türk
Azınlığı Danışma Kurulu Başkanı ve
Gümülcine Müftüsü İbrahim Şerif, İskeçe
Müftüsü Mustafa Trampa, milletvekilleri
Hüseyin Zeybek, Burhan Baran ve Özgür
Ferhat, Türkiye ile Yunanistan
arasındaki yakınlaşma ve diyalog
sürecini değerlendirdi ve Batı Trakya
Türklerinin bu süreçten beklentilerini
değerlendirdi. 

İBRAHİM ŞERİF  
BATI TRAKYA TÜRK AZINLIĞI
DANIŞMA KURULU BAŞKANI -
GÜMÜLCİNE MÜFTÜSÜ
“Evvela iki ülke cumhurbaşkanı ve
başbakanının bir araya gelmesinden ve
bir yakınlaşma sürecini başlatmış
olmalarından duyduğum memnuniyeti
ifade etmek isterim. Batı Trakya
Müslüman Türk Azınlığı olarak biz bu
süreci destekliyoruz. Bundan büyük bir
memnuniyet duyuyoruz. Bunun daha da
gelişmesini istiyoruz. İki komşu ülke ne
kadar birbirine yakınlaşırsa bunun bize
faydası olacaktır. Dünyada bir çok
yaşanan olaylar var. Bu olaylardan iki
ülke de etkileniyor. Bizim meselelerimiz
tabii ki bu dünyada yaşanan
gelişmelerin yanında belki çok küçük
kalıyordur. Ama biz de bir azınlık olarak
anavatan ile vatan idarecilerinin bizi
konuşacağına, görüşeceğine ve diyalog
ile sorunlarımızın çözümüne katkı
sağlayacaklarına inanıyoruz. Dolayısıyla
sayın Cumhurbaşkanı Erdoğan ile
Başbakan Miçotakis’in görüşmesinin
bizlere de iyi sonuçlar getireceğine hem
inanıyoruz, hem de umut ediyoruz.
Umut ediyoruz çünkü dünya bir yol aldı
gidiyor. Bu ortamda diyalog ve iş birliği
çok önemli ve çok olumlu. Bizim
problemlerimizin akşamdan sabaha
çözüme kavuşturulmasının da kolay
olmadığını biliyoruz ancak yolun
açılacağına inanıyoruz. Yani başlangıç
yapılabilir. İki ülke birbirine yaklaştıkça
bizim de umutlarımız artıyor. Umutlarla
birlikte doğal olarak beklentilerimiz de
artıyor. Bu beklentiler de haklı
beklentiler. Çünkü çözüm bekleyen
sorunlarımız var. Her şeyden önce kimlik
sorunu. Yani kimliğimizin inkarı. Türk
kimliğinin kabul edilmemesi. Bununla
bağlantılı olarak İskeçe Türk Birliği ve
diğer derneklerin Avrupa İnsan Hakları
Mahkemesi kararlarının
uygulanmaması. Öte yandan müftülük,
vakıflar gibi kronik sorunlar. Eğitimle
ilgili ciddi sorunlar. Başka azınlık

sorunları. Tüm bu sorunlar çözüm
bekliyor. Dolayısıyla iki ülke birbirine
yaklaştıkça bizim sorunlarımızın da
çözüme kavuşturulacağına dair umutlar
yeşeriyor. Aralık ayında Atina’ya
gerçekleştirdiği ziyarette sayın
Cumhurbaşkanı Erdoğan’la Danışma
Kurulu üyeleri olarak görüşme
imkanımız oldu. Geçtiğimiz günlerde
sayın Erdoğan’la bu kez İstanbul’da
başka bir toplantıya katılma sırasında
kısa süreli de olsa görüşme imkanımız
oldu. Kendisine sorunlarımızı ve
beklentilerimizi her zaman ilettik ve
iletiyoruz. Bizi ilgilendiren meselelerin
de görüşmelerde konuşulmasından veya
bir şekilde gündeme gelmesinden
memnuniyet duyuyoruz. Diyalogla her
şey mümkün. Tüm sorunlar çözülür.
Yakınlaşmadan, barıştan, diyalogdan
kimse zarar görmez. Düşmanlar ve
cenabı Allah iki ülkenin bu diyalog ve
yakınlaşma ortamını hiç bozmasın
diyorum.” 

MUSTAFA TRAMPA 
İSKEÇE MÜFTÜSÜ 
“Öncelikle altı ay içinde iki liderin iki kez
görüşmesinin önemli ve anlamlı
olduğunu ifade etmek gerekir. Aralık
ayında Atina’da bir görüşme olmuştu.
Şimdi de birkaç gün önce Ankara’da bir
ziyaret ve görüşme yapıldı. Bu aslında
çok güzel ve umut verici bir olay. Her iki
görüşmede de yapılan açıklamalara
baktığımızda ilişkilerin olumlu bir
ortamda devam ettiğini görüyoruz. Bunu
gözlemlemek mümkün. Tabii ki
anlaştıkları konular olduğu gibi,
anlaşamadıkları veya farklı görüşte
oldukları konular da var. Ben Batı Trakya
Türk Azınlığıyla ilgili konuların da
görüşüldüğüne inanıyorum. Sadece
cumhurbaşkanı ve başbakan düzeyinde
değil, daha başka görüşmelerde de, tüm
seviyelerde yapılan ziyaret ve
görüşmelerde de Batı Trakya konusunun
ele alındığına inanıyorum. Batı Trakya
denince ne yazık ki uzun zamandan beri
sorun ve sorunlar akla geliyor. Maalesef
son 40 yıldır azınlık olarak sorunların
çözümünü bekliyoruz. Tabii
açıklamalara da baktığımızda ülkemiz
Yunanistan yöneticilerinin Batı
Trakya’dan bahsederken sorunsuz bir
bölgeden ve her şeye sahip olan bir
azınlıktan bahsettiğini görüyoruz. Bu
durum ne yazık ki böyle değil. Çevremize
baktığımız zaman uzun yıllar boyunca
çözüme kavuşturulmayan sorunları
görüyoruz. Toplum olarak adeta
sorunlarla yaşamaya alıştık. Çözümü
bırakın, bu sorunlarımızın çözümüne

yönelik adım atıldığını da göremiyoruz.
Tabii ki son dönemde anavatanımız ile
vatanımız arasında yaşanan yakınlaşma
ve iş birliği ortamından çok memnunuz,
çok mutluyuz. Bunun devam etmesini ve
derinleşmesini istiyoruz. Tabii ki Batı
Trakya Türk Azınlığı olarak bu süreçten
beklentilerimiz var. Bu sürecin azınlık
olarak sorunlarımızın çözümüne yönelik
yardımcı olmasını istiyoruz. Azınlığın
beklentileri var. Ancak bu beklentilerin
henüz karşılandığını görmüyoruz.
Azınlık sorunlarımızın çözümüne
yönelik ciddi bir adım atılacağına dair
henüz bir işaret göremiyoruz. Bakın ciddi
problemlerimiz var. Eğitimde o kadar
sorun var. Okullarımız sürekli
kapatılıyor. İskeçe Azınlık Ortaokulu –
Lisesindeki bina sorunu ortada. Özellikle
bu dönemde bir bina sorununu
konuşmayı ve buna çözüm
getirilmemesini insanın aklı almıyor.
Azınlık bundan yoruldu. Ve bu durum
gerçekten abes. Birkaç sokak altta devlet
okullarının durumuna baktığınız zaman
manzaranın çok farklı olduğunu
görüyorsunuz. Şöyle bir şey de var.
Azınlık olarak sorunlardan ve
beklentilerden bahsettiğimiz zaman
konuyu dönüp dolaştırıp kimlik
konusuna ve Türk kimliğinin inkarına
getiriyorlar. Biz sorunlardan bahsetsek
de, bize yöneltilen itham ve
suçlamalarda bizim ‘Türk’ azınlıktan
bahsettiğimizi ve bunun da tahrik
olduğunu savunanlar var. Biz sorunları
dile getirsek de tahrik olarak lanse
ediliyor. Biz sadece kimlikten de
bahsetmiyoruz. İskeçe’ye çok yakın
köylerimizde tamir edilmeyen camiler
var örneğin. Daha bir çok sorun var.
Bütün konular geliyor kimliğe
odaklanıyor. Tamam da o da bizim
hakkımız. Dünyanın hiçbir yerinde böyle
bir bakış açısı yok. Bunun değişmesi
lazım. İki ülke arasında yaşanan
yumuşama ve diyalog sürecinin bize de,
yani Batı Trakya Türklerine de
yansımasını istiyor ve bekliyoruz.
Sorunlarımızın çözümüne gidecek yolun

başlangıcını teşkil etmesini ümit
ediyoruz. Huzur içinde, haklarımıza
sahip olarak yaşamak istiyoruz.”

HÜSEYİN ZEYBEK 
İSKEÇE YENİ SOL
MİLLETVEKİLİ
“İki ülke arasında uzun zamandır gergin
bir dönem yaşandı. Ancak bir süredir bir
yumuşama ve diyalog süreci var. Bu
süreç kararlılıkla devam ediyor. Bizler de
bu süreci tabii ki destekliyoruz. Bunun
gelişmesini ve derinleşmesini istiyoruz.
Türkiye ile Yunanistan arasındaki
sorunların çözümü ancak diyalogla
mümkündür. Bu diyalogda azınlık
sorunlarının ikinci veya üçüncü sırada
yer alması da normal. Ancak bizim
sorunlarımızın, azınlık sorunlarının da
görüşülmesi ve gündeme getirilmesi
sevindirici. Ümit ediyoruz ki bu olumlu
süreç içinde bizim de yaşadığımız
sorunların çözüm sırası gelir. Hatta
gelmelidir. Çünkü azınlık toplumunun
da ciddi beklentileri var. Ve bizim
sorunlarımız aslında kolay çözülecek
sorunlar. Yeter ki siyasi irade olsun.
Türkiye ile Yunanistan arasındaki
işvbirliği hiç şüphesiz iki ülke halkının
yararınadır. Ben bundan bir ay önce
Edirne Valiliği tarafından düzenlenen
Balkan Ekonomi Forumu’na katıldım.
Birçok Balkan ülkesi katılmıştı.
Ülkemizden de ciddi katılımcılar vardı.
Odalar düzeyinde, kurumlar düzeyinde
ve iş adamları düzeyinde katılım oldu.
Orada da gördük ki iki ülke arasındaki iş
birliği ancak ve ancak kazanç getirir.
Turizm, ticaret, ekonomi, sanayi ve diğer
alanlarda ciddi iş birliği imkanları var.
Bunlar arttıkça sorunlara bakış açısı da
değişecektir. Son yıllarda kuzey
Yunanistan’a ve Ege adalarına ciddi bir
Türk turizm akını var. Yunan
vatandaşları da Türkiye’yi ziyaret ediyor.
2024 yılında son 50 yıldır çözülemeyen
sorulardan bahsediyoruz. Hala
müftülük, vakıflar, kimlik ve eğitim gibi
meselelerle uğraşıyoruz. Artık bunların
çözüme kavuşması lazım. 

İBRAHİM ŞERİF

Batı Trakya Türk Azınlığı, Türkiye ile
Yunanistan arasındaki yakınlaşmaya nasıl
bakıyor? Türk – Yunan ilişkilerinde son
dönemde yaşanan yumuşamadan ve iki ülke
arasındaki iş birliğinin artmasından ne
bekliyor? 

MUSTAFA TRAMPA
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Son dönemde başlayan ikili iyi
ilişkilerin bu sorunlarımızın çözümüne de
yansımasını bekliyoruz. Bu süreç bunu
kolaylaştıracaktır diye inanıyorum. İş
birliğinden hiç kimse kaybetmez, hiçbir
ülke ve toplum kaybetmez. Tam aksine
kazançlı çıkar. Biz de azınlık olarak
bundan kazançlı çıkmak istiyor ve
bekliyoruz.” 

ÖZGÜR FERHAT - RODOP 
YENİ SOL MİLLETVEKİLİ
“Öncelikle belirtmek gerekir ki; Türkiye ile
Yunanistan arasında süreç ilerledikçe iki
ülke arasındaki siyasi, ekonomik ve
diplomatik ilişkiler ve aynı zamanda
toplumlar arasındaki ilişkiler
iyileşmektedir. Sular durulduğunda pozitif
bir etki ortaya çıkıyor. Batı Trakya Türk
Azınlığı olarak sadece Miçotakis hükümeti
döneminde değil, şimdiye kadar tüm
hükümetler döneminde de iki ülke
arasındaki yakınlaşma ve diyalog
sürecinden büyük memnuniyet
duymuşuzdur. Biz toplum olarak bu süreci
her zaman destekledik ve destekliyoruz.
Çünkü bunun bize çok büyük yararı var.
Her şeyden önce iki devletin iyi ilişkiler
içinde olması ve sadece bu iki ülke
vatandaşları için değil, tüm bölge için çok
önemli. Bizim ilk beklentimiz Türkiye ile
Yunanistan’ın yoluna her zaman barış ve iş
birliği içinde devam etmesi. Halkların da
kardeşlik duygusu içinde yaşamasıdır. Bu
sürece girildiğine inanıyoruz. Çok yönlü
diplomatik görüşmeler devam ettikçe
ilişkilerde olumlu süreç sürecektir diye
düşünüyorum. Bu önceki hükümetler
döneminde de bu şekilde olmuştur.
Diyalog ve iş birliği ile çözülemeyecek
sorun yoktur. Ancak bu sürecin, yani
yakınlaşma ve diyalog sürecinin henüz
azınlığımıza somut bir yansıması
olmamıştır. Bunu da tabii ki biz bekliyoruz.
Konuşulan konular var. Yunanistan’ın
azınlığımız için adım atması gerektiğine
inanıyorum. Hükümetlerin özellikle bazı
sorunlarımıza çözüm getirmesi gerekiyor.
Azınlık insanı artık bunu bekliyor. Bu
sadece azınlık toplumu için değil, ülke
için, Yunanistan için ve iki ülke arasındaki
ilişkinin de gelişmesi açısından çok önemli
ve hatta gereklidir. Ben bu bakış açısıyla
bakıyorum. İki ülke arasında en başarılı bir
şekilde ilerleyen konu ekonomik iş birliği
konusudur. Biz toplum olarak bunu da
destekliyoruz tabii ki. Çünkü toplumların
sağlıklı bir şekilde kalkınabilmeleri için
ekonomik gelişme kaçınılmaz. Bir azınlık
milletvekili olarak, iki ülke arasındaki
diplomatik yakınlaşmayı ve iş birliğini,
diyalog sürecini desteklemişimdir. Bizim
beklentilerimizin de önemlidir; bu
beklentilere olumlu yanıt verilmesi halinde
bu durumun iki ülke arasındaki ilişkilere
ve yakınlaşmaya da pozitif katkısı
olacaktır. İyi niyet olduğunda Yunanistan

hükümeti de azınlık için adımlar atabilir.
Atina’nın azınlığın sorunlarına bizim
beklentilerimizi de dikkate alarak
çözümler üretmesi gerekiyor. Bizim de
azınlık temsilcileri olarak konularımızı ve
beklentilerimizi ülke gündemine, iç
siyasete daha fazla sokmamız gerekiyor.
Bu konuda daha aktif olmamız gerekiyor.”

BURHAN BARAN -İSKEÇE 
BAĞIMSIZ MİLLETVEKİLİ
“Türkiye ile Yunanistan arasındaki
yakınlaşma ve diyalog ortamının devam
etmesi şüphesiz ki fayda getirir. Şahsen, iki
ülke arasındaki kronikleşmiş problemlerin
kısa zamanda çözüme kavuşması oldukça
zor. Çünkü maalesef özellikle Yunanistan,
kendi kamuoyuna karşı Türkiye ile olan

problemlerinde hep kendi haklılığını
savundu. Dolayısıyla bu konuda Yunan
kamuoyu bir anlamda şartlandırıldı.
Televizyonları izlerseniz, medyayı takip
ederseniz hep Türkler saldırgan, hep
Türkler gelecek falan. Böyle bir siyaset
geliştirildi. Bu ortamda Yunanistan’ın geri
adım atması çok zor. Çünkü kamuoyu
böyle alıştırıldı. Böyle hazırlandı. Tabii ki
soruların çözümü için diyalog olabilir.
Olmalıdır da. Örneğin ticaret geliştirilebilir.
Turizm geliştirilebilir. Bilimsel konularda
iş birliği olabilir. Mevcut problemleri
dondurarak yeni iş birliği alanları
bulunabilir. Turizmde, ticarette bu iş
geliştirilebilir. Yavaş yavaş diğer
kronikleşmiş sorunlara da sıra gelebilir. Bu
olabilir. Azınlık konusuna gelecek olursak.

Burada bir kazanım olarak görebileceğimiz
bir gelişme şudur. Bizim sorunlarımız da
gündeme gelmiştir. Türkiye
Cumhurbaşkanı Sayın Erdoğan azınlık
konusunu da gündeme getirmiştir.
Dolayısıyla bizi ilgilendiren sorunlar veya
konular da bu görüşme masasındadır.
Yunanistan’ın bizim etnik kimliğimiz
konusunda itirazları olsa da bunun
kayıtlara geçmesi önemlidir. Dolayısıyla ve
doğal olarak azınlığın da bu süreçten
beklentisi var. Sorunlarım çözüme kavuşur
mu diye düşünüyor azınlık insanı. Böyle
bir beklenti doğmuştur. Aslında iki ülke
arasında basit sorunlarla ilgili adım
atılabilir. Örneğin ne bileyim Türkiye’de
Ruhban Okulu açılır, burada da müftülük
meselesi çözülür. Veya İskeçe Azınlık
Lisesinin bina sorunu çözülür, orada da
başka bir adım atılır. İskeçe Türk Birliği
tabelası yerine asılır. Avrupa İnsan Hakları
Mahkemesi kararı uygulanır. Yani iyi niyet
göstergesi olarak yapılabilecek şeyler var.
Bazı adımlar atılabilir. Açıkçası biz de
bunu bekliyoruz. Örneğin camilerimizi
tamir edemiyoruz. Bunlar artık sorun
olmamalı. Yani aslında okul orada var. Bu
yeni bir binaya kavuşsa kötü mü olacak?
İskeçe Türk Birliği zaten var. Resmiyeti
iade edilse, AİHM kararı uygulansa kötü
mü olacak? Bunların çözümü aslında zor
değil. Yani bunlar çözüme kavuşsun ki,
daha sonra diğer büyük sorunlara sıra
gelsin. Bizim toplum olarak beklentilerimiz
var. Umut edelim ki bu beklentilerimize
olumlu bakabilecek yöneticiler çıksın.
Ama öte yandan bir Yunan takımında
oynayan Türk vatandaşı bir sporcu 19
Mayıs Gençlik Bayramıyla ilgili paylaşım
yaptığı için neredeyse takımdan
uzaklaştırılıyor. Bu bağlamda çok da zor
bir ortam var. Bunun zamanla değişmesi
şart. İnşallah bu süreç bunun başlangıcı
olur.”

ÖZGÜR FERHAT BURHAN BARAN

Frangoyannis, türkiye ile pozitif gündemin önemini vurguladı
EKONOMİ Diplomasisinden

Sorumlu Dışişleri Bakan Yardımcısı
Kostas Frangoyannis, Türkiye ile
Yunanistan arasında başlatılan pozitif
gündemin önemini vurgulayarak
"Hedefimiz çok net; ikili ekonomik iş
birliği kurmak." dedi.

Frangoyannis, katıldığı bir radyo
programında yaptığı konuşmada, iki
ülke arasında oluşan pozitif gündeme
ilişkin değerlendirmede bulundu.
Pozitif gündemi zor bir dönemde
başlattıklarını ifade eden
Frangoyannis, Türkiye ile Yunanistan
arasında bugüne kadar yapılan 6
toplantıda, 15 konuda anlaşmaya
vardıklarını kaydetti.

Frangoyannis, anlaşmaya varılması
öngörülen yaklaşık 15 konunun daha
olduğunu belirterek, "Türkiye ve
Yunanistan arasında pozitif gündem
başlatma hedeflerimiz çok net; ikili bir
ekonomik iş birliği kurmak. Aynı
zamanda üç hedefe ulaştık. Birincisi,
iki ülke arasında iyi bir momentum
yaratmak. İkinci hedefimiz belirli
konuları ele alıp çözüm üretmek.
Üçüncü hedefimiz ise gerilim
dönemlerinde çok kritik değere sahip
iletişim kanallarını açık bırakmak."
diye konuştu.

Yunanistan ve Türkiye arasındaki
pozitif gündemin nasıl işlediğine dair
örnekler veren Frangoyannis, ilk olarak
Yunan-Türk İş Konseyi’nin önemini
vurguladı.

Frangoyannis, bu konseyin iki
ülkenin iş insanlarını iş birliği
yapmaya teşvik ettiğini ifade ederek
turizm, tarım ve gıda, inşaat ve lojistik
olmak üzere dört alanda iş birliği

yapma kararı alındığını aktardı.
Pozitif gündem kapsamında iki

ülkenin gümrük hizmetleri arasında
daha iyi bir iş birliği düzeyi
sağladıklarını belirten Frangoyannis,
Yunanistan’ın sınır kapısının birkaç
hafta içinde yenilenerek uzun
kuyruklar oluşmasının önüne
geçileceğini ifade etti.

Frangoyannis, Türkiye’den gelen
turistlerin Yunan adalarına girişleri için
vize kolaylığı sağlanmasına yönelik
çalışmalar yapıldığını hatırlatarak,
Türk turistlerin Yunan adalarını ziyaret
etmelerinin önemine dikkati çekti.

Spor, sağlık ve gençler arasında iş
birliği konularında yapılan anlaşma ve
girişimlere de değinen Fragoyannis,
son Ankara ziyareti sırasında sağlık
alanında bir anlaşma imzalandığını
hatırlattı. Frangoyannis, anlaşmayla

Yunanistan vatandaşlarının
Türkiye’de, Türk vatandaşlarının da
Yunanistan’da tedavi görmelerine
imkan tanındığını belirtti.

Geleceğin toplumunu inşa eden
gençleri, bilim insanlarını ve
öğrencileri bir araya getirmeyi
amaçladıklarını ve bu kapsamda bazı
yarışma (hackathon) etkinlikleri
düzenlemeye karar verdiklerini
kaydeden Frangoyannis, "Bu etkinlik
yazın gerçekleşecek bir dijital yarışma
olacak. Yunanistan ve Türkiye’den, 16
ila 28 yaş arasındaki gençlerin
fikirlerini sunabilecekleri bir platform
olacak. Çevre, modern şehir, akıllı şehir
ve iklim değişikliği gibi konuları ele
alacaklar. En iyi 20 fikir seçilecek,
bunların 10’u Yunanistan’dan ve 10’u
Türkiye’den olacak." ifadelerini
kullandı.

HÜSEYİN ZEYBEK
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BAŞBAKAN Kiriakos
Miçotakis, 13 Mayıs Pazartesi
Türkiye’ye gerçekleştirdiği
çalışma ziyaretinde,
Beştepe’deki Cumhurbaşkanlığı
Külliyesinde Türkiye
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan ile bir araya geldi. İki
liderin ortak basın
açıklamasında azınlıklar
konusuna da değinildi.

Miçotakis ve beraberindeki
heyeti, Ankara Esenboğa
Havaalanında Türkiye Dışişleri
Bakanı Bakanı Hakan Fidan
karşıladı.

Türkiye Cumhurbaşkanı
Erdoğan da Miçotakis’i
Cumhurbaşkanlığı Külliyesinin
ana giriş kapısında karşıladı.
Erdoğan ve Miçotakis,
merdivenlerde Türkiye ve
Yunanistan bayrakları önünde
tokalaşarak poz verdi.

Baş başa görüşmenin
ardından Erdoğan ve Miçotakis,
heyetler arası görüşmeye
başkanlık etti. 

ORTAK BASIN AÇIKLAMASI
Türkiye Cımhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan ile Başbakan
Kiriakos Miçotakis arasında
yapılan görüşme sonrasında
liderler basına açıklamalarda
bulundu.

Kiriakos Miçotakis’e
ziyaretinden dolayı teşekkür
eden Cumhurbaşkanı Erdoğan,
iki ülke arasındaki diyalog
sürecini açık tutma kararlılığını
ifade etti. Aralık ayında Atina’yı
ziyaret ettiğini hatırlatan
Erdoğan, Başbakan
Miçotakis’in iadeyi ziyareti
nedeniyle kendisine teşekkür
etti.

Görüşmenin son derece
verimli olduğunu belirten
Erdoğan, yakınlaşma ve iş
birliğinin iki ülke halkı yararına
olduğunu söyledi. Erdoğan iki
ülke arasındaki ticaret hacmini
6 milyar eurodan 10 milyar
euroya yükseltme kararını dile
getirdi. Görüşmede terörle
mücadele konusunun de ele
alındığını ifade eden Erdoğan,
FETÖ ve PKK gibi örgütlerle
mücadelenin gündeme
geldiğini belirtti.

Türk – Yunan İş Konseyinin
kurulmasının iki ülke
arasındaki ilişkileri
güçlendireceğini dile getiren
Erdoğan, “Bugün imzalanan
afet ve acil durum yönetimi
alanında mutabakat zaptı ahdi
zeminimizi sağlamlaştırmıştır.
Ziyaret vesilesiyle imzalanan
sağlık ve tıp bilimleri
alanlarında iş birliğine dair
anlaşmayla da iş birliğimizi
tahkim etmiş olduk.” dedi.

Erdoğan konuşmasında Batı
Trakya Türk Azınlığına da
değinerek, “Azınlık konusunu
iki ülke arasındaki beşeri bir
dostluk köprüsü olarak
görüyoruz. İlişkilerimizdeki
olumlu atmosferin
Yunanistan’daki Türk azınlık ve
soydaşlarımızın haklarının
karşılanmasına katkı
sağlamasını bekliyoruz.” dedi.

Kıbrıs sorununun kalıcı ve
adil çözüme kavuşturulmasının
önemli olduğunu kaydeden
Erdoğan, “Böyle bir adımın
atılması tüm bölgemizin istikrar
ve huzurunu güçlendirecektir.”
ifadesini kullandı.

Bölgesel konuları ve
Gazze’deki soykırım konusunda
fikir alışverişinde
bulunduklarını kaydeden
Erdoğan, uluslararası toplumun

bu konuya karşı daha gür bir
şekilde ses çıkartması
gerektiğini vurguladı.

Kariye Camii’nin titiz bir
restorasyon sonrasında ibadete
ve ziyarete açıldığını ifade eden
Erdoğan, bu kararın 2020’de
alındığını hatırlatarak, eserin
herkesin ziyaretine açık
olduğunu söyledi. Ülke olarak
pozitif gündeme katkı yapmaya
devam edeceklerini belirten
Erdoğan, Yüksek Düzeyli
İşbirliği Toplantısına katılmak
üzere Miçotakis’i yeniden
Ankara’ya davet etti.

BAŞBAKAN MİÇOTAKİS
Başbakan Kiriakos Miçotakis de
konuşmasına kendisine ve
heyetine gösterilen
misafirperverlik için teşekkür
ederek başladı. 10 ay içinde
Türkiye Cumhurbaşkanı
Erdoğan’la dördüncü kez
görüştüğünü anlatan Miçotakis,
güven artırıcı önlemler
toplantıları ve pozitif gündeme
atıfta bulundu. 

10 Ege adasına Türk
turistlerin serbestçe
gelebildiğini ve vize
işlemlerinin birkaç dakikada
gerçekleştiğini belirten
Miçotakis, “Bunun olumlu bir
gelişme olduğunu görüyoruz.
Bu sürecin elle tutulur sonuçları
oldu.” dedi.

İki ülke yakınlaşmasının
ekonomik alanda sonuç
verdiğini söyleyen Miçotakis,
“Türk – Yunan İş Konseyi
oluşturulması çok önemli. Bu
gelişmeyi selamlamak isterim.”
dedi.

Konuşmasında azınlıklar
konusuna da değinen
Miçotakis, “Lozan
Antlaşması’yla belirlenen
ülkemizdeki azınlıkların iki
halk arasındaki dostluk
köprüsü olduğuna samimiyetle

inanıyorum. Bir taraftan, nüfus
bakımından ciddi anlamda
küçülmüş olsa da Yunan
azınlık, Türkiye’nin kültürel ve
sosyal yaşamını
zenginleştirmektedir. Ancak
bunu devam ettirebilmesi için
Türk devletinin yardımına
ihtiyacı var. Trakya’da ise
Hristiyan ve Müslüman
vatandaşlarımız, Yunanistan ve
Avrupa Birliği’nin kendilerine
sağladığı eşit fırsatlarla, uyum
içinde yaşamaktadırlar. Sizi
temin ederim ki ben de bu
amaca sabitlenmiş
durumdayım. Dediğim gibi;
azınlığın dini bir azınlık olarak
tanımlaması Lozan
Antlaşması’nda açıkça
belirlenmiştir. Yunan devletinin
Trakya’daki Müslüman
azınlığın huzuru sağlanması,
yasalar önünde eşitliğin
uygulanmasıyla mümkün
oluyor. Aynı zamanda
ülkemizdeki Müslümanlar için
özel bazı önlemler de
alınmaktadır. Müslüman
azınlığın, Yunan siyasi ve
kültürel yaşamına faal olarak
katılımını bir başarı olarak
görüyoruz. Türkiye’deki sürekli
azalan Yunan azınlık da aynı
durumu yaşasaydı çok iyi
olurdu.” dedi.

Miçotakis, Kariye
manastırının yapısının
değiştirilmesinden duydukları
üzüntüyü de aktardıklarını dile
getirdi. Ukrayna ve Orta
Doğu’daki olayları da Türkiye
Cumhurbaşkanıyla
görüştüklerini ifade eden
Miçotakis, Orta Doğu’daki
olaylarla ilgili olarak
Türkiye’yle her zaman aynı
görüşte olmadıklarını söyledi.

Başbakan Miçotakis,
Erdoğan’ın onuruna verdiği
resmi akşam yemeğinin
ardından Ankara’dan ayrıldı. 

Erdoğan – Miçotakis azınlıklar
konusunu da görüştü

ERDOĞAN:
“Azınlık

konusunu iki ülke
arasındaki beşeri

bir dostluk
köprüsü olarak

görüyoruz.
İlişkilerimizdeki

olumlu
atmosferin

Yunanistan’daki
Türk azınlık ve

soydaşlarımızın
haklarının

karşılanmasına
katkı sağlamasını

bekliyoruz.” 

MİÇOTAKİS:
“Nüfus

bakımından ciddi
anlamda

küçülmüş olsa da
Yunan azınlık,

Türkiye’nin
kültürel ve sosyal

yaşamını
zenginleştirmek-

tedir. Ancak bunu
devam

ettirebilmesi için
Türk devletinin

yardımına
ihtiyacı var.

Trakya’da ise
Hristiyan ve

Müslüman
vatandaşlarımız,

Yunanistan ve
Avrupa Birliği’nin

kendilerine
sağladığı eşit

fırsatlarla, uyum
içinde

yaşamaktadırlar.”
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DOSTLUK Eşitlik Barış (DEB)
Partisi Genel Başkanı Çiğdem
Asafoğlu, 9 Haziran
seçimlerinin Batı Trakya
Türkleri için son derece önemli
olduğunu belirterek,
“Kimliğimizin inkarına dönük
siyasete en güzel cevabı bu
seçimde veriyoruz.” dedi. 

2014 ve 2019 seçimlerinde
alınan sonuçlarla DEB Partisi ve
Batı Trakya Türk Azınlığının
sesini Yunanistan’a ve
Avrupa’ya duyurduğunu dile
getiren Asafoğlu, seçmenlere 9
Haziran’da sandığa gitme
çağrısında bulundu. 

GÜNDEM: 9 Haziran’da
yapılacak AP seçimlerinin
önemi nedir? 

Çiğdem ASAFOĞLU: 9
Haziran’da gerçekleştirilecek
olan AP seçimleri bizler için
büyük bir öneme sahip. Çünkü
Yunanistan’ın Cunta yönetimi
ile başlayan ancak demokrasiye
geçildikten sonra devam
ettirilen kimliğimizin inkarına
dönük siyasete en güzel cevabı
bu seçimde veriyoruz. Hep
birlikte oyumuzla bölgeyi kendi
rengimize boyayarak,
kimliğimizi ortaya koyuyoruz.
Bu sebeple sloganlarımızdan
biri de “Biz Buradayız”dır. Bu

slogan veya motto aslında her
şeyi anlatıyor. Diyoruz ki bizi
1983’e kadar ulusal kimliğimizle
kabul eden sizler, kendimizi
bireysel olarak Türk diye
tanımlamamıza müsaade edip,
toplumsal olarak
tanımlamamıza neden karşı
çıkıyorsunuz? Biz asla bunu
kabul etmiyoruz. Etmediğimizi
de oyumuzla gösteriyoruz. Tabii
olarak bu inkar politikaları
insanlarımızın kararlı tutumuna
rağmen sürdürülebilir değildir.
Bu sebeple en doğru yol
ülkesine sadık bu vatandaşları
üzmemek, kimliğini tanımak ve
gasp edilen haklarını iade
etmektir.

GÜNDEM: DEB Partisinin
daha önce katıldığı AP
seçimlerinde elde ettiği
başarıdan hareketle, bu
seçimlerde azınlık seçmenine
vermek istediğiniz mesaj
nedir?

Çiğdem ASAFOĞLU:
Öncelikle şunu vurgulamakta
fayda var. Biz her seçim yarışına
bir önceki seferden daha büyük
özgüvenle giriyoruz. Bunda en
büyük pay, tabii ki Batı Trakya
Müslüman Türk azınlığının
2014 ve 2019 yıllarında yapılan
AP seçimlerinde bize verdikleri
o muazzam destektir. Herkesin

malumu olduğu üzere, her
geçen gün daha dışa dönük ve
uluslararası siyasi organlarla
dayanışarak adımlarımızı
siyaset arenasında daha sağlam
atıyor ve siyasi olgunluğumuzu
artırıyoruz. Sandıkta alacağımız
güçlü destekle azınlığımızın ve
bizim gibi mağduriyet yaşayan
kesimlerin güçlü sesi olacağız.
Biz halkımızın desteğinden
eminiz, onlar da ümitvar
olsunlar. Her oy kıymetli, bu
sebeple sandığa gitmeyi ihmal
etmesinler. Bugün sesimizi ve
“Biz Buradayız”ı seçim
sonuçlarında ve haritanın
renginde duyuruyoruz, ama
yarın bunu mecliste dile
getireceğimize olan inancımız
tamdır. 

GÜNDEM: DEB Partisinin
geçen seçimlerde elde ettiği
başarının yurt içinde ve
dışında yankıları neler oldu?
Azınlığa ve azınlık
sorunlarına nasıl bir katkı
sağladı?

Çiğdem ASAFOĞLU:
Öncelikle sesimiz duyuldu ve
duyulmaya devam ediyor.
Özellikle Avrupa’da büyük bir
yankı bulmaya başladık. Son
günlerde Yunan basınında da
bir hareketlilik seziyoruz. Üyesi

olduğumuz Avrupa Hür İttifakı
(EFA) sorunlarımızı Avrupa
Parlamentosunda dile getirip,
Brüksel’de sesimiz oluyor. Tüm
bunlar, içerisinde
bulunduğumuz durumun gerek
yurt içi gerekse yurt dışında
merak edilip araştırılmasına yol
açıyor. Tüm bu gelişmeler
sayesinde insanlarımız da
bilinçleniyor. 

Kabul etseler de etmeseler de
bizim azınlığın sesi
olduğumuzu biliyorlar ve
görüyorlar. Bu aldığımız oy
oranıyla asimilasyon
politikalarına karşı
olduğumuzu, gasp edilen
haklarımızın iadesini talep
ettiğimizi uçan kuş anlıyor.
Yunanistan’ın bunu
anlamaması mümkün değil.
Azınlık toplumunun neredeyse

tamamının desteğini alan bir
Dostluk, Eşitlik ve Barış
Partisinin sesi azınlığın sesidir.
Bu sese kulak vermek
Yunanistan’ın faydasınadır.
Çünkü şu an izlediği azınlık
siyaseti güvensizlik,
zulmetmek ve yıldırmak
üzerine kurgulanmış ancak
azınlığa rağmen
sürdürebilirliği mümkün
değildir. 

GÜNDEM: DEB Partisinin
AP seçimlerine katılımı
birçok çevrelerde rahatsızlık
yaratıyor. Yunanistan
yasaları çerçevesinde
kurulmuş bir partiye karşı
bu tür tepkileri nasıl
karşılıyorsunuz?

Çiğdem ASAFOĞLU:
Gerçekler bazı çevreler için
rahatsız edici olabilir. Lakin bu
gerçekleri söylemekten hiçbir
zaman imtina etmeyeceğiz.
Lozan Antlaşması’ndan
bugüne bir asırlık süreçte
maruz kaldığımız onca
haksızlık var, bunları dile
getirmeyelim mi? Bizim siyasi

parti olarak varlık sebebimiz bu
haksızlıkları dile getirmektir.
Biz bu tür tepkilerle
karşılaşabileceğimizin
bilincindeyiz. Biz yolumuzdan
eminiz, ne istediğimizi biliyoruz
ve haklı taleplerimizin sonuna
kadar arkasındayız. Hiçbir
zaman illegal aksiyonlarımız
veya taleplerimiz olmadı. Her
zaman yasalar çerçevesinde
hareket ettik ve etmeye devam
edeceğiz. En demokratik yol
olan sandık aracılığıyla da
varlığımızı haykırıyoruz. Bu bile
hazmedilemiyorsa, bunu
hazmedemeyenlerin demokrasi
anlayışlarını kontrol
etmelerinde fayda var.

9

DEB Partisi, AP
seçimlerine hazır:
“Biz Buradayız” 
Dostluk Eşitlik Barış (DEB) Partisi, 9 Haziran Pazar
günü yapılacak Avrupa Parlamentosu (AP)
seçimlerine hazırlanıyor. DEB Partisi Genel Başkanı
Çiğdem Asafoğlu, seçim öncesi GÜNDEM
Gazetesinin sorularını yanıtladı. 

Yunanis-
tan’ın Cunta
yönetimi ile

başlayan ancak
demokrasiye
geçildikten sonra
devam ettirilen
kimliğimizin
inkarına dönük
siyasete en güzel
cevabı bu seçimde
veriyoruz. Hep
birlikte oyumuzla
bölgeyi kendi
rengimize
boyayarak,
kimliğimizi
ortaya
koyuyoruz. 

“ “

Devamı 10. sayfada
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GÜNDEM: 9 Haziran’da
yapılacak seçimlerde DEB
Partisi olarak bir ilke de imza
atıyorsunuz. Türk adayların
dışında listenizde Makedon
azınlıktan bir aday yer alıyor.
Bu iş birliği nasıl gelişti ve bu
iş birliğiyle amaçlanan nedir?

Çiğdem ASAFOĞLU: Dediğim
gibi siyasi anlamda dışa
dönüklüğümüz artıyor ve
artmaya devam edecek. Biz,
bizler gibi dışlanan,
yalnızlaştırılmaya ve asimilasyon
politikalarına kurban edilmeye
çalışılan her azınlığın ve sosyal
grubun sesi olmaya çabalıyoruz.
Bu bağlamda bizler gibi çeşitli
baskılara maruz kalan Makedon
azınlığını temsilen Sayın Evgenia
Natsulidu’yu
da listemize
dâhil etmiş
olmaktan
büyük bir
sevinç
duyuyoruz.
Kendileriyle
uzun bir
süredir
diyalog
içindeyiz.
Onların da
tıpkı Batı
Trakya
Müslüman
Türk Azınlığı
gibi çemberin
dışında
tutulduklarını
ve bir
anlamda
görünmezler
listesine
alındıklarını
anladık. Bizler
onları ve onlar
gibi nice azınlıkları da görünür
kılmak istiyoruz. Çünkü Dostluk
Eşitlik Barış (DEB) Partisi insan
hakları ve azınlık hakları
alanında baskıya maruz
kalanların sesi olabilecek
nitelikte bir partidir. 

GÜNDEM: AP adaylarınız
hakkında bilgi verebilir
misiniz? Adayların bölgelere
göre dağılımı nasıl? Adayların
profilleri hakkında ne
söylemek istersiniz?

Çiğdem ASAFOĞLU: Hepsi
birbirinden özel ve değerli 42 tane
adayımız bulunuyor. Sayın
Evgenia Natsulidu dışında tüm
adaylarımız Batı Trakya
Türkerinden oluşuyor. Batı
Trakya’nın her bölgesini
kapsayacak şekilde bir liste
oluşturmaya özen gösterdik.
Ayrıca, listemize bir göz atarsanız
büyük bir kısmının genç
adaylardan oluştuğunu
göreceksiniz. Bu dinamizmimizi
gösteriyor. Siyaset arenasında
olgun ve deneyimli adaylarımız

da var. Bu bakımdan tecrübe ile
dinamizmi bir listede
buluşturduk ve bunun çok iyi bir
sonuç vereceğinden eminiz. Tüm
bunların yanında pas
geçemeyeceğim bir nokta var.
Kadın adaylarımızın çoğunlukta
olduğunu fark edeceksiniz. Biz
kadının dönüştürücü gücüne
inanıyoruz ve kadınlar bu yolda
aktif rol alıyorlarsa güzel günler
uzak değil. 

GÜNDEM: Seçimlere çok az
bir zaman kaldı. Batı Trakya
Türk Azınlığına ve tüm
seçmenlere ne söylemek
istersiniz?

Çiğdem ASAFOĞLU: Biz
2014 ve 2019 yıllarında olduğu
gibi bu dönem de halkımızın
desteğine talibiz. Bu destek
aslında partimizle birlikte

bizatihi
halkımızın
kendisine
verdiği
destektir. Batı
Trakya Türk
Azınlığı başta
olmak üzere
varlıkları ve
kimlikleri inkar
edilen tüm
azınlıkların, bu
ülkede baskılara
ve asimilasyon
politikalarına
maruz kalan
tüm grupların
desteğine
talibiz.

Sandığa
gidilirken
unutulmaması
gereken bazı
durumlar var.
Mesela tarih
olarak çok da
uzağımızda

olmayan ve azınlığımızın özgür
iradesini hedef alan tehditler
gibi. 

Basında sırf kimliklerini ifade
ettiler diye topa tutulan azınlık
bireyleri gibi. 

Azınlık okulları birer birer
kapatılırken sanki durum
güllük gülistanlıkmış gibi
açıklamalar yayımlayan üstenci
bakış gibi. 

Avrupa’nın en fakir bölgesi
olarak tanımlanmış olan Batı
Trakya’yı kaderine terk eden
anlayış gibi. 

İnsanımız göç batağında
çırpınırken bunun hakkında tek
kelam etmeyip, azınlığın gerçek
kimliğini dile getirmesini
yasaklamaya çalışan zihniyet
gibi. 

Maruz kaldığımız tüm
haksızlıkları listelemek
mümkün. Ancak azınlık
insanımız hepsine vakıf. Tüm
bunları göz önünde
bulundurup halkımızın yine
“biz buradayız” diyeceğine olan
inancımız tamdır.

Asafoğlu: “Dışlanan her azınlığın
sesi olmaya çabalıyoruz”

9. sayfanın devamı

Siyasi
anlamda dışa
dönüklüğü-

müz artıyor ve
artmaya devam
edecek. Biz, bizler
gibi dışlanan,
yalnızlaştırılmaya
ve asimilasyon
politikalarına
kurban edilmeye
çalışılan her
azınlığın ve sosyal
grubun sesi
olmaya
çabalıyoruz.

“ “

DEB PARTİSİNDEN MAKEDON AZINlIK ÜYElERİNE ZİYARET Dostluk Eşitlik Barış (DEB) Partisi
Genel Başkanı Çiğdem Asafoğlu ile partinin bir grup Avrupa Parlamentosu (AP) milletvekili adayı, Makedon azınlığın yoğun
olarak yaşadığı Edessa’yı ziyaret etti. Ziyaret kapsamında DEB Partisinden AP milletvekili adayı Evgenia Natsulidu ile
görüşen heyet, Makedon azınlığın sorunlarını dinleme fırsatı buldu.
Ziyaret ile ilgili olarak DEB Partisinden yapılan açıklamada şu ifadelere yer verildi: “Bugün (20 Mayıs Pazartesi) 2024 Avrupa
Parlamentosu milletvekili adaylarımızdan, Makedon azınlık mensubu Eugenia Natsulidu’nun bulunduğu bölge olan Edessa’ya
ziyaret gerçekleştirdik. Ziyaret kapsamında AP adayımız Natsulidu ve beraberindeki heyet Makedon azınlığın yaşadığı
sıkıntıları yerinde dile getirdi. Genel Başkan Çiğdem Asafoğlu ve diğer DEB Partisi AP adayları da Natsulidu ve genel olarak
Makedon azınlığının sorunlarına karşı iş birliğinin önemini dile getirdiler.z2024 AP adayımız sayın Natsulidu’ya bizlere
göstermiş olduğu misafirperverlikten dolayı teşekkür ederiz. DEB Partisi olarak, tıpkı azınlığımız gibi hak ve hukuk
mücadelesi veren Makedon azınlık üyeleri ve insan hakları savunucuları ile iş birliği kurmaktan memnuniyet duyduğumuzun
altını bir kez daha çizeriz.”
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Başbakan Kiriakos Miçotakis 14 Mayıs Salı
günü Dedeağaç ve Gümülcine’de temaslarda
bulundu.

İlk olarak Dedeağaç’a bağlı Miri (Makri)
köyünü ziyaret eden Miçotakis, ardından
Gümülcine’ye geçti.

Miçotakis’in Gümülcine’de ilk durağı
inşasına yeni başlanan Gümülcine Hastanesi
oldu. Miçotakis, devam eden çalışmalar
hakkında yetkililerden bilgi aldı. Başbakan
Miçotakis daha sonra Gümülcine Polis Okuluna
geçti.

Miçotakis son olarak Gümülcine’nin
Yunanistan’a ilhakının yıl dönümü nedeniyle
şehir meydanında düzenlenen etkinliğe katıldı.

Etkinlik öncesi Miçotakis şehir merkezinde
bulunan bir kafede Kozlukebir Belediye
Başkanı Erdem Hüseyin ve Yassıköy Belediye
Başkanı Caner İmam ile de görüştü.

miçotakis, dedeağaç ve
Gümülcine’yi ziyaret etti

Ana muhalefet
lideri Kasselakis
resmi törenlere
katıldı

ANA muhalefet partisi SİRİZA’nın Başkanı
Stefanos Kasselakis, Gümülcine’yi ziyaret etti.
Kasselakis, Gümülcine’nin Yunanistan’a
ilhakının yıl dönümü nedeniyle düzenlenen
törene katıldı. Tören sonrasında vatandaşlarla
konuşan ve fotoğraf çektiren Kasselakis’e SİRİZA
döneminde savunma bakanlığı görevinde
bulunan emekli amiral Evangelos Apostolakis
eşlik etti.

Kasselakis, Gümülcine ziyareti sırasında
Maronya – Gümülcine Metropoliti Panteleimon
ile devlet tarafından Gümülcine müftülüğüne
atanan ve Batı Trakya Türk Azınlığı tarafından
tanınmayan tayinli müftü Cihat Şerif’i ziyaret
ederek görüştü.

SİRİZA Başkanı Gümülcine’yi ziyareti sırasında
yaptığı açıklamada, Trakya’nın Hristiyanlarla
Müslümanların uyum içinde yaşadığı örnek bir
bölge olduğunu belirtti. Kasselakis, parti olarak
yasalar önünde eşitlik politikasının
güçlendirilmesini desteklediklerini ifade etti.

Gümülcine’nin Yunanistan’a
ilhakı törenlerle kutlandı

GÜMÜLCİNE’nin Yunanistan’a ilhakının yıl dönümü 14
Mayıs Salı günü törenlerle kutlandı. Gümülcine’deki resmi
geçit törenini ana muhalefet partisi SİRİZA ’nın başkanı
Stefanos Kasselakis de izledi.

Gümülcine’nin Yunanistan’a ilhakının 104. yıl dönümü
nedeniyle resmi törenler yapıldı. Törenler, Gümülcine
Metropoliti Penteleimon’un yönettiği dini ayinle başladı.
Devamında ise şehir meydanındaki Kılıç Anıtı’na çelenkler
konuldu. Daha sonra öğrencilerin, derneklerin ve askeri

birliklerin katıldığı resmi geçit töreni yapıldı. Kılıç
Anıtı’ndaki çelenk töreninde Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosu Aykut Ünal da yer aldı.

Kutlamalara hükümet adına Adalet Bakanı Yorgos
Floridis katılırken, ana muhalefet partisi SİRİZA lideri
Stefanos Kasselakis de resmi geçit törenini izledi.

Törene katılanlar arasında Rodop Yeni Sol Milletvekili
Özgür Ferhat, Kozlukebir Belediye Başkanı Erdem Hüseyin
ve Yassıköy Belediye Başkanı Caner İmam da yer aldı.

BELEDİYE Başkanı Yannis Garanis,
şehirdeki bazı gayrimenkullerin belediyeye
verilmesini istedi.

Gümülcine Belediye Başkanı Yannis
Garanis, Asteria Sineması, Ksenia Oteli ve
Kozluköy Parkının belediyeye verilmesi
isteğini Kamu Gayrimenkulleri Şirketine
iletti. 

“Yıllar içinde bu gayrimenkullerin tahrip
olduğunu görüyoruz” diyen Garanis, Asteria
Sinemasının kapısının kilitli, Ksenia Otelinin
tahrip edilmiş, Kozluköy Parkının terk
edilmiş ve Fener sahil şeridinin
değerlendirilmemiş olduğunu ifade etti.

Yerel bir televizyon kanalına konuşan
Garanis, söz konusu mülklerin kaderine terk
edildiğine dikkat çekerek, değerlendirilmesi
için Gümülcine Belediyesine devredilmesini
istedi.

Garanis, “Bu gayrimenkulleri elinde
bulunduran şirketi, Trakya bölgesindeki
mülklere farklı bir bakış açısıyla bakması
için ikna etmeye çalışıyoruz. Merak ediyoruz
Kamu Gayrimenkulleri Şirketi ne bekliyor?
Kamu mallarının tamamen sıfırlanmasını ve
daha sonra bir gecede bu mülklerin
şahıslara geçmesini mi bekliyor?” diye
konuştu.

Garanis, değerlendirilmeyen
gayrimenkulleri belediye için istiyor
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İspanya, Norveç ve İrlanda, Filistin
devletini tanıyacağını duyurdu

GtGB’de sedat hasan’la devam

İSPANYA, Norveç ve İrlanda, 1967
sınırlarında Filistin devletini
tanıyacaklarını duyurdu.

İspanya, Norveç ve İrlanda’nın da
resmi olarak bu adımı atması halinde
Filistin devletini tanıyan ülke sayısı
146’ya yükselecek.

İSPANYA
İspanya Başbakanı Pedro Sanchez, 28
Mayıs’ta Bakanlar Kurulunun yapacağı
haftalık olağan toplantıda alınacak
kararla Filistin devletini resmi olarak
tanıyacaklarını duyurdu.

Sanchez, İspanya Meclis Genel
Kurulu’nda yaptığı konuşmada, “Sözlerin
eyleme geçme vakti geldi. Bu bir son
değil, başlangıç.” diyerek Filistin
devletini tanıma kararı alacaklarını
açıkladı.

Sanchez’in Filistin devletini tanımayla
ilgili duyurusu Meclis’teki hükümet ortağı
siyasi partilerin milletvekillerince ayakta
alkışlandı.

İspanya Meclisi, Kasım 2014’te Filistin
devletinin tanınması yönünde karar
almasından dolayı, Bakanlar Kurulunun
28 Mayıs’ta alacağı karar Filistin
devletinin İspanya tarafından resmi
olarak tanınması için yeterli olacak.

NORVEÇ
Norveç hükümeti Filistin’i, uluslararası
hukuka ve ilgili Birleşmiş Milletler
Güvenlik Konseyi (BMGK) kararlarına
uygun şekilde 1967 sınırlarıyla 28
Mayıs’ta tanıyacağını duyurdu.

Norveç Başbakanı Jonas Gahr Store,
Dışişleri Bakanı Espen Barth Eide ile
düzenlediği ortak basın toplantısında,
“Norveç hükümeti, Norveç’in Filistin’i bir
devlet olarak tanımasına karar verdi.”
dedi.

On binlerce kişinin öldüğü ve
yaralandığı bir savaşın ortasında hem
İsraillilere hem de Filistinlilere siyasi
çözüm sunan tek alternatifi canlı
tutmaları gerektiğini belirten Store,
bunun, “yan yana, barış ve güvenlik
içinde yaşayan iki devlet” olduğunun
altını çizdi.

Hükümetten yapılan açıklamada,
Norveç’in iki devletli çözümü desteklediği
ve ilerletmeye çalıştığı vurgulanarak
Filistin’in bir devlet olarak tanınmasının,
Norveç’in, Orta Doğu’daki çatışmaya
kalıcı bir çözümün sadece iki devletli bir
çözüm yoluyla sağlanabileceği yönündeki
uzun süredir devam eden tutumunu
vurguladığı bildirildi.

İRLANDA
Norveç’in ardından, İrlanda Başbakanı
Simon Harris de ülkesinin Filistin
devletini tanıyacağını duyurdu.

Kendi tarihlerinde de uluslararası
tanınmanın ne anlama geldiğini
bildiklerine dikkati çeken Harris, bunun
güçlü siyasi ve sembolik değeri olan
eylem olduğunu söyledi.

İrlanda Başbakan Yardımcısı, Dışişleri
ve Savunma Bakanı Micheal Martin de
Filistin devletini tanıma kararının 28
Mayıs’ta yürürlüğe gireceğini söyledi.

TARİHİ SÜREÇ
Osmanlı İmparatorluğu’nun 400 yıl
boyunca hüküm sürdüğü tarihi Filistin
toprakları Aralık 1917’de İngiliz işgaline
girdi.

Filistin toprakları üzerinde İsrail
devletinin kurulmasına zemin hazırlayan
İngiltere imzalı “Balfour
Deklarasyonu”nun ardından başta
Avrupa olmak üzere dünyanın birçok
bölgesinden Yahudiler tarihi Filistin
topraklarına göç etmeye başladı.

Birleşmiş Milletler (BM), 29 Kasım
1947’deki kararıyla tarihi Filistin
topraklarının bölünmesine ilişkin tasarıyı
kabul etti.

Bu karar doğrultusunda tarihi Filistin
topraklarının yüzde 55’inin kurulacak
İsrail devletine, yüzde 45’inin ise Filistin’e
bırakılması öngörülüyordu.

İsrail’in 14 Mayıs 1948’de
bağımsızlığını ilan etmesinin ardından
İsrail-Arap savaşı başladı.

Bu savaşın ardından İsrail, başta Batı
Kudüs olmak üzere BM kararının dışında
yer alan bazı toprakları işgal etti. Bu
işgalin ardından tarihi Filistin
topraklarının yüzde 68’i İsrail’de kaldı.

İsrail’in 5 Haziran 1967’de başlattığı ve
“Altı Gün Savaşı” olarak tarihe geçen
muharebenin ardından Filistin
topraklarının geri kalanı olan Doğu
Kudüs, Batı Şeria ve Gazze Şeridi de işgal
edildi.

Gazze’den 2005’te çekilen İsrail, Doğu
Kudüs ve Batı Şeria’yı işgale devam
ediyor.

FİLİSTİN 1988’DE 
BAĞIMSIZLIĞINI İLAN ETTİ
Topraklarının işgal edilmesi nedeniyle
bağımsız Filistin devletinin kurulması
uzun bir mücadele sonucu elde edildi.

Bağımsız Filistin’e ulaşmak hedefiyle
ilk önce 2 Haziran 1964’de Filistin
Kurtuluş Örgütü (FKÖ) kuruldu.

Çok sayıda Filistinli örgütü tek çatı
altında toplayan FKÖ’nün çabaları
sonucu 15 Kasım 1988’de bağımsız Filistin
devletinin kurulduğu ilan edildi.

Filistinli lider Yasir Arafat, Cezayir’de
bağımsız Filistin devletinin kurulduğunu
açıkladı.

İspanya, Norveç ve İrlanda’nın da
resmi olarak bu adımı atması halinde
Filistin devletini tanıyan ülke sayısı
146’ya yükselecek.

GÜMÜLCİNE Türk Gençler Birliği
(GTGB) olağan genel kurulu 12 Mayıs
Pazar günü gerçekleşti. Sedat Hasan
yeniden GTGB Başkanı seçildi

GTGB lokalinde gerçekleşen genel
kurulda ilk olarak Divan Kurulu
belirlendi. Üyelerin önerisi üzerine
Divan Kurulu Başkanı Gümülcine Müftü
Yardımcısı Fehim Ahmet olurken,
yazmanlığa BAKEŞ Genel Müdürü
Pervin Hayrullah ve Ali Süleyman
seçildi.

Divan Kurulunun belirlenmesinin
ardından GTGB Başkanı Sedat Hasan
söz alarak birliğin faaliyet raporunu
okudu.

Sedat Hasan konuşmasında,
“Gümülcine Türk Gençler Birliğinin Batı
Trakya Türk Azınlığının kalbi olduğu
yönünde genel bir kanı vardır. Bu genel
kanı bizlere büyük bir sorumluluk
yüklemektedir. Yurt dışından gelen
resmi ve gayri resmi tüm ziyaretçilerin
uğradığı ve konuk edildiği bu tarihi
kurumun ana hedefi gençlerimizi hem
kültürel hem de sosyal olarak birlik ve
beraberlik içinde tutmaktır. Bütün
düzenlediğimiz kurs ve etkinliklerimiz
de bu yöndedir.” ifadelerini kullandı.

Sedat Hasan’ın ardından Denetim
Kurulu Başkanı Günay Kenan Ahmet
söz olarak denetim raporunu üyelere
aktardı.

Eleştiri ve öneriler bölümünde DEB
Partisi eski başkanı Mustafa Aliçavuş ile
gazeteci ve DEB Partisi Avrupa
Parlamentosu milletvekili adayı
Ramadan Molla Ali söz aldı. Her iki
konuşmacı da 9 Haziran Pazar günü
yapılacak Avrupa Parlamentosu

seçimlerinin önemine değindi.
Mevcut yönetimin oy birliği ile

aklanmasının ardından yönetim ve
denetim kurulu adaylarının
belirlenmesine geçildi. Yönetim ve
denetim kurulu adayları ve aldıkları
oylar şöyle:

YÖNETİM KURULU ADAYLARI
Cahit Halil: 331 oy
Elif Molla İsmail Mehmet: 235 oy
Esma Mustafa: 250 oy
Furkan Paşa Nasuf: 230 oy
Özkan Haşim: 155 oy
Sedat Hasan: 409 oy
Serdar Hacıoğlu: 225 oy

DENETİM KURULU ADAYLARI
Büşra Yusuf: 328 oy
Elif Sadık: 308 oy
Günay Kenan Ahmet: 259 oy

GÖREV DAĞILIMI
12 Mayıs Pazar günü yapılan GTGB

olağan genel kurulu sonrasında görev
dağılımı şu şekilde gerçekleşti:

YÖNETİM KURULU
Başkan: Sedat Hasan
Genel Sekreter: Cahit Halil
Kasadar: Furkan Pasa Nasuf
Üye: Esma Mustafa
Üye: Elif Molla İsmail Memet
Üye: Serdar Hacıoğlu
Üye: Özkan Haşim

DENETİM KURULU
Başkan: Büşra Yusuf
Üye: Elif Sadık
Üye: Günay Kenan Amet

İskeçe Müftülüğü, Kurban Bayramı öncesinde vekaletle kurban bağışı
kampanyası başlattı. İskeçe Müftülüğü düzenlenecek kampanya ile İskeçe
bölgesindeki ihtiyaç sahiplerine ulaşmayı hedefliyor.
İskeçe Müftülüğü tarafından yapılan duyuruda, kurban vekaletinin İskeçe
bölgesi için 160 euro olduğu açıklandı.
Kurban bağışı kampanyasına katılmak isteyenlerin İskeçe Müftülüğü veya
cami imamlarına başvurabilecekleri bildirildi.

İskeçe müFtüLüğünden kurBan Bağışı kamPanYası

sayi_1089 kopyası.qxp_Layout 1  27.05.2024  12:04  Page 12



GÜN DEM haber 13

İSKEÇE MÜFTÜ YARDIMCISI

Özde birlik ve beraberlik
İ nsan, fıtratı gereği daima

mutluluğu aramaktadır.
Kişinin aradığı mutluluğa
kavuşabilmesi ve onu huzurlu bir
şekilde yaşayabilmesi için toplum
hayatına ihtiyacı vardır. Toplu
yaşamaktan başka alternatifi
olmayan insanın huzuru ve
mutluluğu da, toplumun huzur ve
mutluluğuna bağlıdır. İnsan,
karşılaştığı sıkıntıları, içinde
yaşadığı toplumun bireyleri ile
paylaşma ihtiyacını hisseder.
Çünkü insan karşı karşıya kaldığı
bazı problemleri, kişisel imkân ve
gayretiyle her zaman aşması
mümkün olmayabilir. İşte bu
noktada, birçok değişik
mesleklerden ve farklı yetenek
sahibi kimselerden teşekkül
etmiş olan birlik ve dayanışma
içerisindeki bir toplum büyük
önem arz etmektedir. Farklı görüş
ve özelliklere sahip, çeşitli
bireylerden oluşan toplum
fertlerinden hiç birinin üslendiği
görev, diğerine kıyasla
küçümsenemez. Toplumda âlim-
cahil, zengin-fakir bütün
kesimleriyle tam bir birlik-
beraberlik oluştuğunda birlikte
yaşamanın bir anlamı olabilir.
Dünya ve âhirette mutlu olmak
ancak Allah’ın Kitabına sarılmak,
birlik ve beraberlik içinde olmakla
mümkündür. Bu gerçeği Yüce
Allah şöyle dile getirmektedir:

“Hep birlikte Allah’ın ipine
(Kur'ân’a) sımsıkı sarılın.
Parçalanıp bölünmeyin. Allah’ın
size olan nimetini hatırlayın. Hani
sizler birbirinize düşmanlar idiniz
de O, kalplerinizi birleştirmişti.
İşte O’nun bu nimeti sayesinde
kardeşler olmuştunuz. Yine siz,
bir ateş çukurunun tam kenarında
idiniz de O sizi oradan
kurtarmıştı. İşte Allah size
âyetlerini böyle apaçık bildiriyor
ki doğru yola eresiniz” (Al-i İmran,
3/103)

Sevgili Peygamberimiz (s.a.v)
ise. “… Size cemaati tavsiye
ederim. Ayrılıktan sakının. Zira
şeytan, tek kalanla birlikte olur.
İki kişiden uzak durur. Kim
cennetin ortasını dilerse,
cemaatten ayrılmasın. Kimi
yaptığı hayır sevindirir ve
kötülüğü de üzerse, işte o,
mü'mindir”  (Tirmizî, Fiten 7. IV,
465-466.)

“Sizden biriniz, kendisi için
sevip istediğini kardeşi için de
istemedikçe gerçekten iman
etmiş olamaz” (Buhari, İman 9.)
buyruklarıyla cemaatten
uzaklaşmamayı sık sık hatırlatmış
ve her vesile ile birlik ve
beraberliğin önemini
vurgulamıştır.

İslâm dini, âyet ve hadislerle
temellendirdiği kardeşlik bağıyla,

toplumda ilişkilerin sağlıklı ve
düzgün olmasını hedeflemiş ve
aynı zamanda bunu imanla
ilintilendirmiştir. Tek bir Allah’a,
aynı Peygambere ve aynı Kitaba
inanmış olan Müslümanların
Kur'ân’ın etrafında birleşmeleri,
“birlikte dirlik vardır.” ilkesine
sarılmaları, asla bölünüp
parçalanmamaları öğütlenmiştir.

İnsan, yaratılışı gereği toplum
içinde yaşamak
mecburiyetindedir. Toplum
içindeki fertler karşılıklı bir takım
hak ve vazifelerle yükümlüdürler.
Bu yükümlülüğün yerine
getirilebilmesi için, kişinin hak ve
vazifenin kutsiyetine inanması
gerekir. Bu kutsiyeti belirleyecek
olan en önemli kaynak dindir.
Allah’a ve ahirete inanan, yaptığı
işlerden dolayı Allah’ın
huzurunda hesaba çekileceğini
kesinlikle bilen bir insan, başta
sorumluluk gibi, bir takım şartlara
bağlı olarak hareket eder.
Cemiyetin huzur ve bekası, dinî ve
millî duyguların geliştirilmesi ve
bu anlayışın yerleşmesi ile
sağlanır. Bir toplumda dinin
boşluğu, hiçbir şeyle
doldurulamaz. Filozof Jül
Simon’un dediği gibi, “Din
duygusu, kuvvetli içtimai bir
bağdır. Bir milletten, Allâh fikrini
kaldırırsanız, o zaman onlar,
ancak menfaat korkusunun tesiri
altında bulunan bir topluluk
olurlar. O topluluğu teşkil eden
kişiler ise, birer kardeş değil,
sadece müşterek menfaatli birer
ortaktırlar.” Menfaat bağları
çözülmeye başlayınca da, birlik ve
dirlikten eser kalmayacağı
tabiidir.

Batı Trakya Müslüman Türk
Toplumu olarak antlaşma ve
sözleşmelerden doğan
haklarımızı elde etmek için
verdiğimiz mücadelede başarılı
olabilmemiz için birlik ve
beraberlik içinde hareket
etmemiz şarttır. Birlik ve
beraberlik lafta olmamalı, verilen
mücadelede bizzat yer alarak
sorumluluğumuzu yerine
getirmeliyiz. Buna göre; 9
Haziran’da yapılacak AP
Milletvekili seçimlerinde birlik ve
beraberliğimizi sözde değil özde
ispat etmek için DEB Partisinin
etrafında kenetlenerek, oyumuzu
bu partiden aday olanlara
vermemiz burada verebileceğimiz
en güzel örnek olacaktır. 

Netice olarak; toplumu
oluşturan fertlerin birlik ve
dayanışma içinde olmaları, dinî ve
millî varlığımızın korunup devam
ettirilmesinin zorunlu kıldığı bir
sorumluluktur. Ayrıca bu, barış ve
huzurun da teminatıdır. Rabbim
birlik ve dirliğimizi daim eylesin

DİN VE TOPLUM

Ahmet HRALOĞLU
Kur’an-ı Kerim’i Güzel Okuma
Yarışmasının ilkleri belli oldu

GÜMÜLCİNE Seçilmiş
Müftülüğü tarafından
düzenlenen Kur’an-ı Kerim’i
Güzel Okuma Yarışması’nın
finali, 11 Mayıs Cumartesi günü
Omurluköy Camii’nde yapıldı.

Bu yıl 17’ncisi düzenlenen
etkinlikte, finale kalan sekiz
bölge birincisi yarıştı.

Batı Trakya Türk Azınlığı
Danışma Kurulu (BTTADK)
Başkanı ve Gümülcine Seçilmiş
Müftüsü İbrahim Şerif yaptığı
açılış konuşmasında, okunan
her duanın Türkçesinin de
okunup anlaşılması gerektiğini
söyledi.

Çocuklara verilen din eğitimi
konusunda ailelerin rolüne
işaret eden Şerif, Kur’an
kurslarının da bu konudaki
önemini vurguladı.

Kur’an kurslarıyla çocukları
dini bilgi ve değerlerle
donatarak, onları
kötülüklerden korumaya
çalıştıklarını ifade eden Şerif,
Kur’an’ın öğretilerinin,
insanların iç ve dış
dünyalarında nasıl yaşamaları
gerektiği konusunda rehberlik
ettiğini dile getirdi.

Müftü Yardımcısı Fehim
Ahmet de yarışmaları
düzenlemekteki amacın
çocukların dini eğitimlerine
katkı sağlamak olduğunu, milli
ve manevi değerlerin
yaşatılması adına başta ailelere
ve kendilerine büyük görev
düştüğünü belirtti.

Etkinliğe katılan Dostluk
Eşitlik Barış (DEB) Partisi

Başkanı Çiğdem Asafoğlu,
yarışmaya katılan çocukları ve
ailelerini tebrik etti.

Parti olarak 9 Haziran’da
Avrupa Parlamentosu (AP)
seçimlerine katılacaklarını
hatırlatan Asafoğlu, “Batı
Trakya’nın kronikleşmiş birçok
sorunu var. Bizler milletvekili
seçemediğimiz için bunların
çözümü konusunda sizlere söz
veremiyoruz. Ancak sizlere
şunun sözünü verebiliriz. 9
Haziran gecesi, Batı Trakya
haritası DEB’in renklerine
boyandığında bizlere ’Yunan
Müslümanları’ diyenlere
’Hayır, biz Türk
Müslümanlarıyız.’
diyebilmenin sözünü
veriyoruz.” ifadelerini kullandı.

Rodop ili Yeni Sol
Milletvekili Özgür Ferhat, bu
tür etkinliklerin birlik ve
beraberlik duygularını
güçlendirdiğini söyledi.

İpsala Müftüsü Ahmet
Bayraktar, davet için
Gümülcine Seçilmiş

Müftülüğüne teşekkür ederek,
“Sizler geleneklerinize,
göreneklerinize ve
değerlerinize sahip
çıkıyorsunuz. Allah herkesi bu
mukaddes davaya hizmet
etmeyi nasip eylesin.” diye
konuştu.

Yarışmanın sonunda
Omurluköy’den Eymen Köse
Ahmet birinci, Payamlar
köyünden Emine Nazır ikinci ve
Kır Vakıf köyünden Zehra
Çavuş Halil üçüncü oldu.

Yarışmada dereceye giren
öğrencilere hediyelerin takdim
edilmesinin ardından program
sona erdi.

Etkinliğe, Batı Trakya
Azınlığı Eğitim ve Kültür Şirketi
(BAKEŞ) Başkanı Hüseyin
Bostancı, Gümülcine Türk
Gençler Birliği (GTGB) Başkanı
Sedat Hasan, Kozlukebir
Belediye Başkanı Erdem
Hüseyin, Yassıköy Belediye
Başkanı Caner İmam’ın yanı
sıra çok sayıda soydaş katıldı.

İSKEÇE Azınlık Ortaokulu ve
Lisesi öğrencileri resim, maket,
kolaj ve origami sanatı
örneklerinden oluşan sergi
düzenledi.

İskeçe genelindeki okulların
katıldığı ve İskeçe Belediyesi
tarafından düzenlenen
“Gençlik Festivali” kapsamında
16 Mayıs Perşembe günü
gerçekleştirilen sergi, okulun
resim öğretmeni Nebiye
Hasanoğlu’nun gözetiminde
hazırlandı.

Sergide, öğrencilerin
hazırladığı resim, maket, kolaj
ve origami sanatından örnekler
sergilendi. Sergiyi okulun
Encümen Heyeti Başkanı Ozan
Ahmetoğlu ve Encümen Heyeti
üyeleri, Okul Aile Birliğinin
yöneticileri, öğretmenler, okul
idaresi ve öğrenciler gezdi.
Öğrencilerin eserleri büyük
beğeni topladı.

İskeçe Azınlık Ortaokulu ve
Lisesi Encümen Heyeti
yayınladığı açıklamada sergide
eserleriyle yer alan tüm

öğrencileri ve serginin
hazırlanmasında emeği herkesi
tebrik etti.

24 Mayıs 2024

Öğrencilerden resim, maket,
kolaj ve origami sergisi
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Ozan Ahmetoğlu, Eurovision’da azınlık
gençlerinin yaşadığı olayı DW’ye değerlendirdi

İSKEÇE Türk Birliği Başkanı,
gazeteci Ozan Ahmetoğlu Eurovision
Şarkı Yarışması’na katılan iki Batı
Trakyalı gencin “Batı Trakyalıyız,
Türküz” açıklamalarına gösterilen
tepkileri ve Yunanistan’da Türk
kimliğinin inkarını Almanya’nın
Deutsche Welle televizyonuna
değerlendirdi.

Bu durumun Batı Trakya Türkleri
için şaşırtıcı olmadığını belirten
Ahmetoğlu, “Çünkü Yunanistan’da
Türk kimliği inkar ediliyor. Bizler 40
yılı aşkın bir süredir bu sorunu ve
ayrımcılığı yaşıyoruz.” dedi.

Batı Trakyalı iki gencin
Yunanistan’ın Eurovision ekibinde
yer aldığını kaydeden Ahmetoğlu,
“Bu gençler Azerbaycan
televizyonuna konuşurken Türkçe
bildikleri dikkat çekiyor ve Batı
Trakya Türkü oldukları için Türkçe
bildiklerini söylüyorlar. Bu açıklama
bile büyük tepkilere neden oldu.
Sohbet sırasında gençlerin yarı Türk
yarı Yunanız demeleri bile fark

etmiyor. Türküz demeleri adeta
kıyameti kopartıyor. Bu durum
gerçekten üzücü ve sakat bir durum.
Ancak bizim yabancı olduğumuz bir
konu, bir durum değil. Çünkü
Yunanistan’da Türk kimliğinin inkarı
söz konusu. Bunu bizler 40 yılı aşkın
bir süredir yaşıyoruz.” ifadelerine yer
verdi.

Ozan Ahmetoğlu, Yunanistan’ın
kişisel tanımlama hakkına saygı

duyduğunu ve uyguladığını
söylenmesine rağmen, yaşanan
olayla iki gencin bu yönde kişisel
haklarını kullanmalarına dahi
tahammül edilmediğinin ortaya
çıktığını söyledi. “Toplumsal
tanımlama olamaz, kişisel tanımlama
olabilir deniyor. Ancak bu olayda
kişisel tanımlama hakkının da bu iki
gencten alındığını görüyoruz.” diye
konuşan Ahmetoğlu, olayın son
derece ciddi bir hedef gösterme ve
ötekileştirme olduğunu vurguladı.

Deutsche Welle’ye konuşan Ozan
Ahmetoğlu, isminde “Türk” ibaresi
olan Türk azınlık dernekleriyle ilgili
Avrupa İnsan Hakları Mahkemesi
kararlarının da Yunanistan
tarafından uygulanmadığını anlattı.
Ahmetoğlu, Batı Trakya Türklerini
ilgilendiren diğer konu başlıklarıyla
ilgili olarak da bilgi verdi.

DW’de yayınlanan haberi şu
linkten izleyebilirsiniz:

https://twitter.com/i/status/179113
9043071385886

Baran, İnhanlı Belediyesindeki
çiftçilerin sorunlarını meclise taşıdı

İSKEÇE Bağımsız Milletvekili
Burhan Baran, İskeçe iline bağlı
İnhanlı (Topiros) Belediyesindeki
mısır üreticilerinin sorunlarını
meclise taşıdı.

Tarım Kalkınma ve Gıda Bakanı
Lefteris Avgenakis’e yönelik soru
önergesinde Baran, bölgedeki
çiftçilerin çeşitli tarımsal ürünlerde
üretimlerinin azalmasının yanı sıra
mısır ekimi için verilen birleşik
yardımdan mahrum bırakılmalarına
tepkili olduklarını belirtti.

Burhan Baran’ın meclise sunduğu
soru önergesi şöyle:

“İskeçe ( Xanthi) iline bağlı İnhanlı
(Topiros) Belediyesi çiftçileri, çeşitli
tarımsal ürünlerde üretimlerinin
azalmasının yanı sıra, mısır ekimi
için verilen birleşik yardımdan
mahrum bırakılmalarından kaynaklı
pek çok sorunla karşı karşıya
kaldıkları için tepkililer. Ekonomik
sıkıntıları her türlü sınırın ötesinde

iken yaratılan bu durum, kendileri ve
aileleri bir yana, ürünlerinin geleceği
için bile korku ve güvensizliğe neden
oluyor.

Aslında, OPEKEPE’den alınan
bilgilere göre, İskeçe (Xanthi) ilinde
birleştirilmiş yardım verme seçimi
coğrafi kriterlere dayanırken, aksine,
kendilerine komşu Kavala’nın
Sarışaban (Hrisupoli) ilçesindeki tüm
çiftçilerin bu yardımlardan
faydalanmaktadır.

Bu adaletsizliğin giderilmesi için,
İskeçe’ye (Xanthi) bağlı İnhanlı
(Topiros) Belediyesi’ndeki mısır eken
çiftçilerin, birleşik gelir desteğine
dahil edilmesi, yaşam koşullarının
iyileştirilmesine ve bu kırsal bölgenin
kalkınmasına yol açacağı
şüphesizdir.

Destekten mahrum kalan bu
bölgemizde mısır üretimindeki
azalma, hayvancılık sektörünün
çökmesine bile yol açabilecek

zincirleme bir reaksiyona neden
olacaktır.

Yukarıda belirtilenler ışığında,
sorumlu Bakanın aşağıdaki sorulara
cevap vermesi istenmiştir:

1. Bakanlığın mısır ürünlerine
yönelik mali destek politikası nedir ve
İnhanlı (Topiros) Belediyesi’ndeki
üreticiler de dahil olmak üzere daha
fazla alanı kapsayacak şekilde
genişletilmesi nasıl planlanmaktadır?

2. Birleştirilmiş ödemelere dahil
edilecek alanların seçimi için kriterler
nelerdir ve çiftçiler bu ödemelerden
faydalanabilmek için katılımlarını
nasıl sağlayabilirler?

3. İnhanlı (Topiros)
Belediyesi’ndeki mısır
yetiştiricilerinin uğradığı haksızlığı
gidermek için herhangi bir düzeltici
eylemde bulunmayı düşünüyor
musunuz?”

“Yunanistan’da
Türk kimliği

inkar ediliyor.
Bizler 40 yılı

aşkın bir süredir
bu sorunu ve
ayrımcılığı
yaşıyoruz.” 

İSKEÇE Yeni Sol Milletvekili Hüseyin
Zeybek, Yunanistan’da 2,5 milyon vergi
mükellefinin yoksulluk sınırının altında
olduğuna dikkat çekti. Zeybek, satın alma gücü
bakımından Yunanistan’ın Avrupa Birliği (AB)
ülkeleri arasında sondan birinci olduğunu
vurguladı. 

Zeybek, Kalkınma Bakanlığının “Olumsuz
İklim Şartlarından Etkilenen İşletmelerin ve
Tüketicileri Artan Enflasyona Karşı
Desteklenmesi” konulu yasa tasarısı
oturumunda, Yeni Sol adına söz aldı. 

Yunanistan’da 2,5 milyon vergi mükellefinin
yoksulluk sınırının altında olduğuna dikkat
çeken Zeybek, kişi başına düşen GSMH
açısından 27 AB ülkesi arasında Yunanistan’ın
sondan birinci sırada yer aldığını söyledi. 

Hükümeti var olmayan bir kalkınma için
kutlama yapmakla suçlayan Zeybek,
enflasyonun vatandaşların gelirini tükettiğini
ve eşitsizlik uçurumunu büyüttüğünü kaydetti. 

Hükümetin enflasyon canavarıyla baş
edemediğini ifade eden Yeni Sol milletvekili,
market fiyatlarının artamaya devam ettiğini ve
her geçen gün vatandaşların geçim sıkıntısının
arttığını sözlerine ekledi. 

Zeybek, “Yunanistan İstatistik Kurumuna
göre ülkemizde nisan ayında enflasyon Avrupa
ortalamasının yüzde 3,1 üzerinde seyretti. Gıda
fiyatları da Nisan 2023’e göre yüzde 36 arttı.
Hangi kalkınma ve hangi normalleşmeden
bahsediyorsunuz?” sorusunu yöneltti. 

Sanayi bölgesinde kapanmış işletmelerden
hükümeti sorumlu tutan Zeybek, “Bunca yıldır
kalkınma yasaları oyluyorsunuz, ama sonuç
olarak bölgede işsizlik ve yoksulluk
artmaktadır.” diye konuştu. 

Hükümetin, kalkınma diyerek eski ve yanlış
kalkınma yasalarını yeniden gündeme
getirdiğini söyleyen Zeybek, toplumun
fiyatların düşmesini ve alım gücünün artmasını
istediğine vurgu yaptı. 

Vatandaşın gelirlerinde artış, vergilerde
indirim ve haksız kazancı önüne geçilmesi
beklentisi içinde olduğunu belirten Zeybek,
gıda ve temel ihtiyaçlardaki enflasyon artışının,
akaryakıt fiyatlarının yüksek olmasının günlük
hayatı zorlaştırdığına dikkat çekti. 

Zeybek, “Alınması gereken asıl önlem asgari
ücretin gerçek anlamda
arttırılması, haksız
ve dolaylı vergilerin
azaltılması ve
piyasadaki
kartellere karşı
önlem  alarak bu
krizin daha fazla
derinleşmesini
durdurmaktır.” diye
konuştu. 

Zeybek,
hükümetin
ekonomi
politikasını
eleştirdi
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Süper Lig’de PAOK şampiyon oldu
YUNANİSTAN Süper Lig

play-off’larının son haftasında
PAOK, deplasmanda Aris’i 2-1
yenerek şampiyonluğa ulaştı.

Karşılaşma sonrası kupa ile
sevinç yaşayan PAOK takımı
oyuncuları, Selanik
sokaklarında binlerce taraftar
ile birlikte kutlama yaptı.

Kleanthis Vikelidis Stadı’nda
oynanan play-off 10. hafta
mücadelesinde PAOK, 30.
dakikada Brandon ve 62.
dakikada Taison’un golleriyle
galibiyete ulaştı. Aris’in golünü,
47. dakikada Loren Moron
kaydetti.

Günün diğer maçlarında
AEK, Lamia’yı 3-0 yendi,
Panathinaikos ile Olimpiakos
ise 2-2 berabere kaldı.

Bu sonuçların ardından
puanını 80 yapan PAOK, AEK’in
2 puan önünde şampiyon oldu.

Rumen teknik direktör Razvan
Lucescu yönetimindeki PAOK,
tarihinin 4. şampiyonluğunu
elde etti.

Ligde Olimpiakos 74 puanla
üçüncü sırayı aldı. Teknik
direktör Fatih Terim’in yaklaşık
5 ay çalıştıktan sonra 17

Mayıs’ta görevden ayrıldığı
Panathinaikos ise ligi 72 puanla
4. basamakta tamamladı ve
Avrupa kupalarına katılamadı.

UEFA Avrupa Ligi finalinde Bayer
Leverkusen'i 3-0 mağlup eden Atalanta
kupanın sahibi oldu. 51 maçtır yenilmeyen
Leverkusen'i Lookman'ın golleriyle geçen
Atalanta, Avrupa'da ilk kez kupa kazandı.

Almanya temsilcisi Bayer Leverkusen ile
İtalya temsilcisi Atalanta  22 Mayıs
Çarşamba günü İrlanda'nın başkenti
Dublin'de UEFA Avrupa Ligi finali için karşı
karşıya geldi. Bundesliga'da namağlup
şampiyonluğa ulaşan, tüm kulvarlarda 51
maçtır yenilmeyen Bayer Leverkusen'i
Lookman'ın golleriyle 3-0 mağlup eden
Atalanta, tarihinde oynadığı ilk Avrupa
kupası finalinde şampiyonluğa ulaştı.

MAÇTAN ÖNE ÇIKAN DAKİKALAR
Dublin Arena'da tribünlerin "Mavi"
yakasının büyük coşkusuyla başlayan
mücadelede kanatlardan rakip kaleye
yüklenen Atalanta, 12. dakikada skor
tabelasını değiştirerek taraftarını çok
bekletmedi. Sağ taraftan ceza alanına giren
Zappacosta'nın arka direğe çıkardığı topu

Palacios'a rağmen şık bir vuruşla
tamamlayan Nijeryalı futbolcu Lookman,
takımını 1-0 öne geçirdi.

Yarı alanından çıkmakta zorlanan Alman
ekibinin top kaybında meşin yuvarlakla

buluşan ve Xhaka'yı çalımlayarak kaleyi
karşısına alan Lookman, Dk. 26'da ceza
yayı üzerinden yaptığı vuruşla topu
Kovar'ın solundan bir kez daha ağlarla
buluşturdu: 2-0.

34. dakikada Bayer Leverkusen, farkı
bire indirmeye çok yaklaştı. Sol taraftan
ceza alanına giren Grimaldo, karşı karşıya
pozisyonda topu kaleci Musso'nun
kucağına bıraktı.

Bu sezon ortaya koyduğu futboldan çok
uzak bir görüntü sergileyen Bayer
Leverkusen karşısında oyunun kontrolünü
elden bırakmayan Gian Piero Gasperini'nin
öğrencileri, devre arasına 2-0 önde gitti.

LOOKMAN 75. DAKİKADA MAÇIN
SKORUNU BELİRLEDİ
Bayer Leverkusen Teknik Direktörü Xabi
Alonso, Lookman'ın damga vurduğu
mücadelenin ikinci yarısına Nijeryalı yıldızı
Boniface hamlesiyle başladı.

15 dakikalık bölümde Bayer Leverkusen
baskısını gol yemeden atlatan Atalanta,
rakibinin pas trafiğini bozarak yeniden
kaleci Kovar'ı tehdit eden ataklar geliştirdi

75. dakikada kendi yarı alanından çıkan
Scamacca'nın pasında topla buluşan
Lookman, Tapsoba'yı çalımladıktan sonra
kaleci Kovar'ın üzerinden meşin yuvarlağı
filelere gönderdi: 3-0.

dünyanın en değerli
futbol kulüpleri
belli oldu

Forbes, dünyanın en değerli
futbol kulüpleri listesini
yayınladı. listenin ilk
sırasında 6.6 milyar dolarlık
değeriyle Real Madrid yer aldı.
Real Madrid, üst üste üçüncü
kez dünyanın en değerli futbol
kulübü oldu. 
İşte dünyanın en değerli
kulüpleri:
1.  Real Madrid - 6.6 milyar
dolar
2.   Manchester United - 6.55

milyar dolar
3.   Barcelona - 5.6 milyar

dolar
4.   liverpool - 5.37 milyar

dolar 
5.   Manchester City - 5.1

milyar dolar

19 mayıs paylaşımı
nedeniyle kadro dışı
bırakıldı
Panathinaikos’ta Samet
Akaydın’ın 19 Mayıs Atatürk’ü
Anma Gençlik ve Spor
Bayramı paylaşımı yapması
olay oldu. Panathinaikos’un
söz konusu paylaşım
nedeniyle Samet Akaydın’ı
kadro dışı bıraktığı öne
sürüldü.
Basında yer alan haberlere
göre, Panathinaikos, Samet
Akaydın’dan söz konusu
paylaşımı silmesini istedi
ancak milli stoper paylaşımı
silmeyi reddetti.
Bunun üzerine
Panathinaikos’un Samet
Akaydın’ı kadro dışı bıraktığı
öne sürüldü.

UEFA Avrupa Şampiyonu Atalanta

2026 yılı UEFA Avrupa Ligi ile 2027 yılı UEFA Konferans Ligi finalleri Beşiktaş'ın
stadı olan Tüpraş Stadyumu'nda oynanacak.

DEV FİNALLER İSTANBUL'DA
TFF, 18 Temmuz 2023'te yaptığı açıklamada UEFA Avrupa Ligi ve Konferans Ligi finali
için "Beşiktaş, Fenerbahçe veya Galatasaray kulüplerinin statlarından biri" şeklinde
başvuru yapıldığını açıklamıştı.

AVRUPA LİGİ FİNALİ TÜPRAŞ STADI'NDA
UEFA; 2026 Avrupa Ligi finalinin yanı sıra, 2027 Konferans Ligi'nin de Beşiktaş'ın evi
olan Tüpraş Stadyumu'nda oynanacağını açıkladı.

Beşiktaş tüpraş stadyumu'nda 
iki yıl üst üste avrupa finalleri oynanacak
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GAT’dan Çepelli’de 
“Doğada Gençlik Bayramı”

Batı Trakya Azınlığı Yüksek Tahsilliler
Derneği (BTAYTD) çatısı altında faaliyet
gösteren Genç Akademisyenler Topluluğu
(GAT), Yassıköy Belediyesine bağlı Çepelli
köyünde “Doğada Gençlik Bayramı” etkinliği
düzenledi.

Çepelli köyünde çay kenarında
gerçekleştirilen etkinlikte GAT Başkanı Emre
Kamil’in açılış konuşmasının ardından, sözü
BTAYTD Genel Sekreteri ve GAT’dan sorumlu
yönetim kurulu üyesi Burak Adil aldı. GAT
Selanik Başkanı Azra Hasan, GAT Selanik
yönetim kurulu üyeleri Hilmi Eren Sait ve Emir
Mehmet, Burak Adil’in möderatörlüğünde 19
Mayıs Gençlik ve Spor Bayramı ile Mustafa
Kemal Atatürk hakkında konuşmalar yaptılar.

Etkinlikte son olarak sözü alan Türkiye’nin

Gümülcine Başkonsolosu Aykut Ünal, Mustafa
Kemal Atatürk’ün genç yaştaki başarılarından
bahsetti ve gençlere örnek olduğunu kaydetti.

Konuşmaların ardından etkinliğe katılanlara
köfte ikram edildi. “Doğada Gençlik Bayramı”
yerel müzik gruplarından “Restore”un konseri
ile devam etti.

Etkinliğe, Dostluk Eşitlik Barış (DEB) Partisi
Genel Başkanı Çiğdem Asafoğlu ve DEB Partisi
AP milletvekili adayları, Rodop Yeni Sol
Milletvekili Özgür Ferhat, Yassıköy Belediye
Başkanı Caner İmam, Gümülcine Türk Gençler
Birliği Başkanı Sedat Hasan, Batı Trakya Türk
Öğretmenler Birliği Başkanı Aydın Ahmet,
BAKEŞ Başkanı Hüseyin Bostancı, İskeçe Türk
Birliği Gençlik Kolu üyeleri ve çok sayıda
soydaş katıldı.

‘Ata toprağı’ için İpsala’da tören
19 Mayıs Atatürk’ü Anma,

Gençlik ve Spor Bayramı
etkinlikleri kapsamında Batı
Trakya Türkleri Dayanışma
Derneği (BTTDD) ve İpsala
Kaymakamlığı tarafından
düzenlenen organizasyon
kapsamında, Ankara’ya
ulaştırılmak üzere Atatürk’ün
Selanik’te doğduğu evin
bahçesinden alınan toprak,
Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosluğu tarafından
otomobille İpsala Sınır
Kapısı’na getirildi.

Sınır kapısında düzenlenen
törende, Türk bayrağına sarılı
toprak Atatürk’ü Anma ve Barış
Koşusu’na katılan İstanbul
Masterleri Atletizm Spor Kulübü
sporcularına teslim edildi.

İpsala Kaymakamı Ömer
Sevgili törende yaptığı
konuşmada, önemli bir
etkinliğin İpsala’da
düzenlenmesinden duyduğu
memnuniyeti dile getirdi.

Teslim aldıkları toprağı,
Ankara’ya götürülmek üzere
atletlere teslim edeceklerini
ifade eden Sevgili,
“Başkonsolosluklarımızın
aracılığıyla Atatürk’ün doğduğu
evden toprak alınıyor, oradan
buraya getiriliyor.
Başkonsolosluk bize teslim
ediyor. Biz atletlere teslim
ediyoruz. Burada en önemli
husus da gençlerimiz, kendini
genç hisseden atletlerimiz
toprağı Atamıza ulaştırıyor.
Yolları açık olsun.” dedi.

Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosu Aykut Ünal ise
Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün
hayatı boyunca yaptığı
davranışların kendilerine ışık
tuttuğunu belirtti.

Atatürk’ün hayatından
örnekler veren Ünal, “Milli
Mücadele karanlıklar ve
umutsuzluğun hakim olduğu

bir dönemde gerçekleşti. Bakın
Atatürk ne demiş milli
mücadelenin başında ‘Biz her
şeyi gençliğe bırakacağız. O
gençlik ki hiçbir şeyi
unutmayacaktır, geleceğin ışık
saçan çiçekleri onlardır. Bütün
umudum gençliktedir.’ Yani
Milli Mücadele’de
Cumhuriyet’in temelinin enerjisi
belli. Tabi ki büyük Atatürk’ü
anlatmanın yolu sonsuz. Önemli
olan anlamak, örnek almak,
onun gibi görmek ve
düşünmek.” dedi.

Batı Trakya Türkleri
Dayanışma Derneği Genel
Başkanı Hasan Küçük de
Atatürk’ün Samsun’dan
başlattığı bağımsızlık
hareketinin Türk milletinin azim
ve kararlılığıyla tüm yurtta
dalga dalga yayılarak zaferle
sonuçlandığını belirtti.

Küçük, binlerce şehit
verilerek sıkıntı ve yokluklar
içinde büyük özveriyle kurulan
Türkiye Cumhuriyeti’nin
gençlere emanet edildiğini, bu
değerli emaneti sonsuza kadar
koruma ve yaşatmanın geçlerin
en büyük görev ve sorumluluğu
olduğunu vurguladı.

Okunan şiir ve halk oyunları
gösterisinin ardından atletlere
teslim edilen “Ata toprağı”
Ankara’ya doğru yola çıktı.

SELANİK’TE 19 MAYIS
Bu arada, 19 Mayıs Atatürk’ü
Anma, Gençlik ve Spor Bayramı
dolayısıyla Selanik’te Atatürk
Evi’nde etkinlik düzenlendi.

Etkinlikte bir konuşma yapan
Türkiye’nin Selanik Başkonsolosu
Serkan Gedik, "Atamızın 19 Mayıs
1919’da Samsun’a ayak basması,
bir milletin bağımsızlık ve
özgürlük ateşinin ilk kıvılcımıdır.
19 Mayıs’ta atılan büyük adım,
TBMM’nin kurulması ve ardından
1923’te Cumhuriyetimizin ilanıyla
taçlanmıştır." dedi.

Atatürk’ün çocuklara ve
gençlere özel önem verdiğini
belirten Gedik, onlara duyduğu
güven ve sevgiyi, 23 Nisan’ı
çocuklara, 19 Mayıs’ı ise gençlere
armağan etmekle ifade ettiğini
vurguladı.

Törene, Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosu Aykut Ünal ve eşi
İlayda Ünal da katıldı. GAT
Selanik Şubesi üyeleri de
etkinliğe katılanlar arasında yer
aldı.

Tören, Çanakkale İbrahim
Bodur Anadolu Lisesi ekibinin
oynadığı harmandalıyla son
buldu.
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